
Protokół nr 3/06 
z III Sesji Rady Gminy Raszyn 

w dniu 15 grudnia 2006 r. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Raszyn, Pan Tomasz Szwed, powitał wszystkich 
zebranych, zwrócił się do Przedstawicielek Związku Niewidomych z 
Pruszkowa o zabranie głosu. 
Przedstawicielka Związku Niewidomych z Pruszkowa pogratulowała wyboru 
wójtowi Januszowi Rajkowskiemu, życzyła wszystkim zdrowych, spokojnych 
świąt i wszystkiego najlepszego w nowym roku.  
Przewodniczący Rady Gminy Raszyn poprosił wszystkich obecnych o 
uczczenie wszystkich tych, którzy poświęcili swoje życie i zdrowie, aby teraz 
można było pracować w demokratycznym państwie. Poprosił o złożenie hołdu 
wszystkim biorącym udział w sprzeciwie obywatelskim, w związku z rocznicą 
13 grudnia 1981 r. wprowadzenia stanu wojennego, poprzez minutę ciszy.  
Następnie Przewodniczący Rady zaproponował przystąpienie do 
realizacji porządku obrad, wprowadzając autopoprawki :  

1. jako pkt 6 - Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie 
okresu ważności porozumienia międzygminnego z Miastem 
Stołecznym Warszawa w sprawie powierzenia zadań z zakresu 
lokalnego transportu zbiorowego,  

2. jako pkt 7 - uchwałę w sprawie upoważnienia  wójta do zawarcia 
aneksu do porozumienia z komendantem stołecznym policji.  

3. jako pkt 13 -  uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia wójta, 
  

Poprawka 1 poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie 15 za. 
Poprawka 2 poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie 15 za. 
Poprawka 3 poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie 15 za. 
 
Następnie Przewodniczący Rady poddała pod głosowanie porządek obrad 
III Sesji z uwzględnieniem autopoprawek przyjętych w głosowaniu.  
Porządek obrad poddany pod głosowanie został przyjęty jednogłośnie – 
15 za. 
 
Ad. 2) 
Przyjęcie protokołu z I i II Sesji Rady Gminy Raszyn  
Protokoły były do wglądu w biurze rady. 
Radni nie zgłosili uwag do protokołów.  
Protokół z I Sesji Rady Gminy Raszyn poddany pod głosowanie został 
przyjęty głosami 13 za, 2 wstrzymujące się  
Protokół z II Sesji Rady Gminy Raszyn poddany pod głosowanie został 
przyjęty głosami 13 za, 2 wstrzymujące się. 
 
Ad. 3) 
Uchwała w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Raszyn. 
 
Pan T. Szwed – proszę o zgłaszanie kandydatur. 
Pan T. Pawlikowski – zgłaszam p. Celinę Szarek. 
Pan T. Szwed – czy p. Celina Szarek wyraża zgodę? 
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Pani C. Szarek – zgadzam się. 
Pan P. Iwicki – zgłaszam p. Teresę Nowak, jest osobą znaną, osobą 
powszechnego szanowania i nadaje się na to stanowisko. Zajmuje 
kierownicze stanowisko, a więc organizacja pracy nie jest jej obca. 
Pan T. Szwed – czy p. Nowak wyraża zgodę? 
Pani T. Nowak – tak zgadzam się.  
Pan T. Szwed – mamy dwie kandydatury. Przed przystąpieniem do wyboru 
musimy powołać komisję skrutacyjną, min. 3 osoby. 
Pani C. Szarek – zgłaszam Henię Koper. 
Pani H. Koper zgodziła się;. 
Pan A. Zaręba – zgłaszam p. Piotra Iwickiego 
Pan P. Iwicki zgodził się.  
Pani H. Koper – zgłaszam p. Gajewskiego. 
Pan W. Gajewski zgodził się.  
Pan T. Szwed – przystępujemy do głosowania. Kto jest za wyborem komisji 
skrutacyjnej w przedstawionym składzie. Skład Komisji został 
zaakceptowany głosami 15 za. Proszę komisję skrutacyjną  o 
ukonstytuowanie się i  przygotowanie kart do głosowania. 
Ogłaszam przerwę. 
W trakcie przerwy Wójt Gminy Janusz Rajkowski zapewnił mieszkańców 
Falent, że chodnik w ul. Falenckiej będzie wykonywany, jak tylko zostanie 
podjęta uchwała i podpisane porozumienie ze starostwem. Firma została 
wybrana, po spełnieniu wymogów formalnych firma przystąpi do realizacji 
inwestycji.  
Po przerwie 
Komisja skrutacyjna rozdała karty do głosowania radnym, następnie radni 
kolejno wyczytywani z listy wrzucali wypełnione karty do urny. 
Komisja skrutacyjna przystąpiła do liczenia kart i sporządziła protokół, 
stanowiący wraz z kartami do głosowania załącznik do uchwały. Z protokołu 
wynika, że na Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Raszyn została wybrana p,. 
Celina Szarek, otrzymując 11 głosów za. Pani Teresa Nowak otrzymała 4 
głosy za.  
Pan T. Szwed – odczytał treść uchwały w sprawie wyboru Pani Celiny Szarek 
na Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Raszyn. Pogratulował p. Szarek wyboru. 
Pani C. Szarek – podziękowała wszystkim, którzy głosowali na nią. 
Zadeklarowała chęć pracy dla dobra mieszkańców, dodając, że jest osobą 
otwartą, bezkonfliktową i taką chciałaby pozostać.   
 
Ad. 4) Uchwała w sprawie powołania komisji stałych Rady Gminy 
Raszyn, ustalenia liczby  ich  członków i składu osobowego. 
Pan T. Szwed – stwierdził, że przedstawił propozycję nazw komisji, składów 
osobowych komisji, dodając, że do przedstawionej propozycji wprowadza 
autopoprawkę, przewodniczącym komisji rewizyjnej zostaje p. Haczkur, a 
komisji p. Gajewski członkiem, następnie przewodniczącym komisji 
planowania przestrzennego  zostaje p. Gajewski a p. Haczkur członkiem 
komisji. Ja rezygnuję z członkowstwa w komisji budżetu, proponuję p. 
Teresę  Nowak. To jest całość propozycji nad którymi możemy pracować. 
Wpłynęły dwa wnioski formalne o uczestnictwie w komisji rewizyjnej p. 
Iwickiego i p. Zaręby. Otwieram dyskusję. 
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Pan Zaręba – nasze wnioski nie mogą być traktowane jako wnioski formalne, 
ponieważ pana propozycja jest tylko propozycją. 
Pan T. Szwed – to jest mój wniosek do rady, o głosowanie nad takim składem 
osobowym.  
Pan A. Zaręba – pan przesłał swoją propozycję, ale nie wyartykułował pan, że 
jest to wniosek formalny. 
Pan T. Szwed – właśnie to czynię, chciałem się dowiedzieć, czy mają państwo 
jeszcze jakieś propozycje, wnioski do tego składu osobowego. Jeżeli nie, to 
traktuję wnioski pana i p. Iwickiego jako wnioski formalne.  
Pan P. Iwicki – odnośnie komisji rewizyjnej, liczba jej członków jest określona 
w statucie, a wraz z moją kandydaturą i p. Zaręby jest pełny skład. Nie ma 
potrzeby głosować naszych wniosków. Chyba nie zależy na tym, żeby pewne 
osoby zostały weliminowane ze składu komisji rewizyjnej. 
Pan T. Szwed – mój wniosek spełnia zapisy statutowe, nie jest zapisane, że 
musi być 5. 
Pan P. Iwicki – ale nie jest zapisane, że nie może być 5. 
Pan T. Szwed – dlatego rada ustali ilość członków w poszczególnych 
komisjach. Głosujemy wnioski p. Zaręby i p. Iwickiego. 
Pan P. Iwicki – tak nie można , pan z góry ogranicza skład komisji. 
Pan A. Zaręba – w uchwale nie ma określonego składu komisji, pan złożył 
wniosek i my możemy się ustosunkować do tego wniosku. 
Pan T. Szwed – odczytał w kolejności propozycje składu osobowego  komisji 
rady i poddał je pod głosowanie: 
1.Komisja Rewizyjna                                                                                                 
Przewodniczący - Sławomir Haczkur 
Waldemar Gajewski 
Dariusz Marcinkowski 
Pan T. Szwed – kto jest za takim składem – 10 za, 5 przeciw. 
Pan P. Iwicki – zgłaszam kandydaturę radnego P. Iwickiego i A. Zaręby do 
składu osobowego komisji, jest to wniosek formalny.  
Pan T. Szwed – kto jest za tym wnioskiem 5za, 9  przeciw, 1 radny nie wziął 
udziału w głosowaniu. Stwierdzam, że wniosek formalny został odrzucony. 
 
2.Komisja Oświaty, Kultury i Sportu 
Przewodniczący - Henryka Koper 
Tadeusz Pawlikowski 
Dariusz Marcinkowski 
Kazimierz Wieczorek 
Teresa Nowak 
Krystyna Lipińska 
Piotr Iwicki 
Pan T. Szwed – czy są inne propozycje. Kto jest za takim składem osobowym 
tej komisji – 15 za – jednogłośnie. 
 
3.Komisja Zdrowia i Opieki Społecznej 
Przewodniczący - Agata Kuran-Kalata  
Henryka Koper 
Krzysztof Małuj 
Kazimierz Wieczorek 
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Krystyna Lipińska 
Teresa Nowak 
Sławomir Ostrzyżek 
Pan T. Szwed – czy są inne propozycje. Kto z państwa radnych jest za takim 
wnioskiem – 15 za, jednogłośnie 
 
4.Komisja Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego 
Przewodniczący - Tadusz Pawlikowski 
Agata Kuran-Kalata  
Celina Szarek 
Henryka Koper 
Sławomir Ostrzyżek 
Andrzej Zaręba 
Teresa Nowak 
Pan T. Szwed – czy są inne propozycje. Kto z państwa radnych jest za takim 
wnioskiem – 15 za, jednogłośnie 
 
5.Komisja Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji 
Pan P. Iwicki – zgłaszam swoją kandydaturę do do tej komisji. 
Pan T. Szwed – w mojej propozycji jest 5 osób w komisji, przy zgłoszeniu 
p.Iwickiego byłoby 6 osób. Zgłaszam wniosek o rozszerzenie tej komisji do 6 
osób. Kto jest za – 13 za, 2 przeciw. Wniosek przyjęty. Komisja liczy 6 osób. 
Przedstawię następujący skład osobowy: 
Przewodniczący – Waldemar Gajewski 
Tadeusz Pawlikowski 
Sławomir Haczkur 
Krzysztof Małuj  
Andrzej Zaręba 
Piotr Iwicki 
Pan T. Szwed – czy są inne propozycje. Kto z państwa radnych jest za takim 
wnioskiem – 15 za, jednogłośnie 
 
6.Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
Przewodniczący - Sławomir Ostrzyżek 
Krzysztof Małuj  
Celina Szarek 
Pan T. Szwed – czy są inne propozycje. Kto z państwa radnych jest za takim 
wnioskiem – 15 za, jednogłośnie 
 
7.Komisja Bezpieczeństwa 
Przewodniczący  - Dariusz Marcinkowski 
Piotr Iwicki 
Tomasz Szwed 
Pan T. Szwed – czy są inne propozycje. Kto z państwa radnych jest za takim 
wnioskiem – 15 za, jednogłośnie 
Następnie przewodniczący odczytał całą treść uchwały. Uchwała poddana 
pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie – 15 za. 
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Ad. 5) 
Uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi 
Pruszkowskiemu. 
 
Pan T. Szwed – otwieram dyskusję. Proszę kogoś z urzędu o krótkie 
wytłumaczenie. 
Pani Skarbnik – najpierw była to pomoc finansowa. Gdy przyszło do 
podpisywania porozumienia okazało się, że powiat nie wykona tej drogi, że 
musi to zrobić gmina. Doszło do zmiany uchwały z nowym porozumieniem. 
Środki finansowe nie zostały przekazane przez powiat. RIO uchyliło uchwałę 
zmieniające budżet, ale wyraziło zgodę na to, aby gmina udzieliła pomocy 
rzeczowej powiatowi. Rada może wtedy wstawić to jako zadanie własne. W 
zmianach w budżecie jest to wstawione jako zadanie własne. Będzie można 
po podjęciu tych uchwał realizować tą inwestycję. 
Pan T. Szwed – jest to bardzo ważna inwestycja, mieszkańcy napisali pismo 
w obawie, że nie dojdzie do skutku. 
Pan M. Chmielewski – gmina sama wyłoży na to zadanie fundusze, ponieważ 
powiaty nie dysponują takimi środkami, narazie inwestycja obejmuje odcinek 
od Willowej do Opackiego. 
Mieszkaniec – czy budowa będzie obejmowała odwodnienie. 
Pan Wójt J. Rajkowski – jeżeli w projekcie jest odwodnienie, to tak, w tej 
chwili uruchamiamy realizację chodnika zgodnie z projektem. 
Sprawdzę to i zapraszam do siebie we wtorek.  
Pan T. Szwed – odczytał treść uchwały. Uchwała poddana pod głosowanie 
została przyjęta jednogłośnie – 15 za. 
 
Ad. 6) 
Uchwała w sprawie powierzenia zadań m.st. W-wa z zakresu transportu 
lokalnego. 
Pan T. Szwed – dotyczy to naszych mieszkańców, żeby mogli jeździć za te 
same pieniądze autobusami miejskimi. 
Wobec braku uwag odczytał treść uchwały. Uchwała poddana pod 
głosowanie została przyjęta jednogłośnie – 15 za. 
 
Ad. 7) 
Uchwała w sprawie upoważnienia wójta do zawarcia aneksu do 
porozumienia pomiędzy gminą Raszyn a Komendantem Stołecznym 
Policji. 
Pani Skarbnik – zakup samochodu nie może być rozliczony do 30 listopada, 
a zgodnie z poprzednim porozumieniem musi się rozliczyć do tego dnia. 
Dlatego celowe jest podpisanie aneksu i przedłużenie do końca roku terminu 
rozliczenia się. 
Pan T. Szwed – odczytał treść uchwały. Uchwała poddana pod głosowanie 
została przyjęta jednogłośnie – 15 za. 
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Ad. 8)  
Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2006 r. 
Pani Skarbnik – wyjaśniła zmiany zgodnie z załącznikami do projektu 
uchwały.  
Pan T. Szwed – odczytał treść uchwały. Uchwała poddana pod głosowanie 
została przyjęta jednogłośnie – 15 za. 
 
Ad9) 
Uchwała w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 
podatku rolnego na 2007 r. 
Pani D. Krzanowska – przedstawiła uzasadnienie zgodne z załączonym do 
projektu uchwały. Ponadto wprowadziła autopoprawkę – skreślenie zapisu, 
że uchwała podlega publikacji, ponieważ ten zapis jest powtórzony w 
ostatnim paragrafie.  
Pan T. Szwed – podatek jest taki sam jak w roku 2005. 
Pani D. Krzanowska – w 2006 r. był niższy, ponieważ cena skupu żyta była 
zdecydowanie niższa.  
Pan T. Szwed – odczytał treść uchwały z uwzględnieniem autopoprawki.  
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie – 15 za. 
 
Ad. 10) 
Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna przyjętej 
za podstawę obliczania podatku leśnego na 2007 r. 
Pani D. Krzanowska – jest ta sama autopoprawka co w poprzedniej. Jest to 
ta sama stawka podatku jak w roku ubiegłym.  
Pan T. Szwed – wobec braku pytań odczytał treść uchwały z uwzględnieniem 
autopoprawki. Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta 
jednogłośnie – 15 za. 
 
Ad. 11) 
Uchwała w sprawie określenia stawek w podatku od nieruchomości na 
2007 r. 
Pani D. Krzanowska – przedstawiła uzasadnienie do uchwały zgodnie z 
załączonym projektem uchwały.  
Pan S. Ostrzyżek – do projektu budżetu jakie były stawki podatku przyjęte. 
Pani D. Krzanowska – te, które były, ale proponowane nie spowodują 
zmniejszenia dochodów. 
Pan P. Iwicki – jaka jest najniższa stawka przyjęta dla tych, które wtedy były 
ustalone na 13,50. 
Pani D. Krzanowska – 14,50. 
Pan P. Iwicki – czyli można powiedzieć, że podnosimy stawkę dla tych 
powierzchni. 
Pan T. Szwed – podwyższenie o 1 zł to jest 100 zł w ciągu roku. To nie jest 
wielkie podwyższenie, a to nam upraszcza funkcjonowanie podatków.] 
Pan P. Iwicki – nie ma co dyskutować, trzeba podwyższyć, ale stwierdzam 
fakt, że po prostu podnosimy podatek. 
Pan J. Rajkowski – to nie my podnosimy, tylko ustawodawca określił 
minimalną stawkę, proszę nie wprowadzać w błąd opinii.  
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Pan T. Szwed – odczytał treść uchwały. Uchwała poddana pod głosowanie 
została przyjęta jednogłośnie – 15 za. 
 
Ad. 12) 
Uchwała w sprawie stawek podatku od środków transportowych na 2007 
r. 
Pani D. Krzanowska – przedstawiła uzasadnienie do uchwały, stwierdzając, 
że stawki się nie zmieniły w stosunku do roku poprzedniego.  
Pan T. Szwed – jak to jest z samochodami 3,5 t. 
Pani D. Krzanowska – były projekty, aby takie samochody zwolnić z podatku, 
ale to nie przeszło.  
Pan T. Szwed – czy jest możliwość na wniosek indywidualnych rolników 
zwolnienie z tego podatku. 
Pani D. Krzanowska – na indywidualne podanie, to jest decyzja wójta. 
Pan T. Szwed – odczytał treść uchwały. Uchwała poddana pod głosowanie 
została przyjęta jednogłośnie – 15 za. 
Ogłaszam 10 min. przerwy. 
Pan T. Szwed – wznawiam obrady sesji. 
 
Ad. 13) 
Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia wójta gminy Raszyn. 
Pan T. Szwed – musimy tą uchwałę podjąć, z ustawy wynika, że podjęcie tej 
uchwały jest jakby podpisaniem kontraktu dla wójta. Mnie wypada, jako 
przewodniczącemu rady zaproponować stawki. Nie widzę powodu, aby 
obecny wójt gminy Raszyn, który jest doświadczonym samorządowcem, 
dobrym menagerem,  miał wynagrodzenie niższe niż poprzedni wójt, który na 
początku swojej kadencji dostał maksymalną stawkę, był to kredyt zaufania 
do lepszej pracy. Jaki się skończyło różnie to państwo oceniają. Z tych 
względów nie widzę powodów, żeby Pan Janusz Rajkowski miał niższą 
pensję. Musimy zwrócić uwagę na fakt, kto budował ten samorząd gminy 
Raszyn, bo zapominamy o tym. Ten samorząd budował m.in. Janusz 
Rajkowski. Możemy mu zaufać dając mu taką samą stawkę, wynikającą z 
przedziałów płacowych dot. określonych funkcji. Proponuję jako wniosek 
formalny aby kwota zasadniczego wynagrodzenia wójta wynosiła 4960,-, 
dodatek funkcyjny też maksymalny – 1950 zł., dodatek stażowy 19%  i 
dodatek specjalny 40%. To jest mój wniosek formalny. Kto z państwa ma 
inne propozycje.  
Wobec braku uwag. 
Pan S. Ostrzyżek – innych propozycji nie mam, poprzedni wójt dostał 
awansem kredyt zaufania, nie widzę powodu, żebyśmy my nie wyrazili tego 
samego obecnemu wójtowi. 
Pan T. Szwed – odczytał treść uchwały. Uchwała poddana pod głosowanie w 
obecności 14 radnych została przyjęta jednogłośnie – 14 za..  
Radny Piotr Iwicki nieobecny.  
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Ad. 14) 
Informacje bieżące Wójta Gminy Raszyn. 
 
Wójt Janusz Rajkowski 

    Od dnia zaprzysiężenia, większość z Państwa uczestniczyła w tym dniu. Ja 
staram się wejść w te wszystkie sprawy, które są na bieżąco, staram się 
zrozumieć, dlaczego tak a nie inaczej i oczywiście wszystkie sprawy bieżące, 
które wymagają niezbędnych decyzji i niezbędnych działań  na bieżąco 
prowadzę. Również zrobiłem taki ruch dość odważny, bo zabrałem 
upoważnienia dla wszystkich osób w urzędzie po to tylko, żeby mieć do 
końca ogląd całej rzeczywistej sytuacji i żeby zobaczyć, które ze spraw są w 
tej chwili najważniejsze,  w jakim trybie w jaki sposób są one załatwiane i co 
należy zrobić żeby te sprawy usprawnić i żeby Urząd poświęcał mniej czasu 
na wewnętrzne problemy a więcej czasu na załatwianie spraw bieżących. 

    Jako jedna z rzeczy, która była taką bardziej dramatyczną był stan dróg w 
gminie,  bo nie mogłem zrozumieć dlaczego skoro na utrzymanie bieżące dróg 
w budżecie Gminy zostało przeznaczonych 1mln.500tys., dlaczego ten stan 
dróg taki  jest i od pani, która się tym zajmuje nie mogę wyegzekwować, żeby 
wykonawca wyłoniony w drodze przetargu natychmiast przystąpił do 
remontu jeszcze przed zimą bo jeżeli nie to zima te drogi zmasakruje i będzie 
to sytuacja już na prawdę beznadziejna. Otóż ukazało się, że te środki 
zostały wykorzystane w różny sposób 1mln.500tys. między innymi na 
modernizację ul: Poniatowskiego na wykonanie ul: Projektowanej i w związku 
z tym na dzień dzisiejszy pomimo, że umowa była 2-letnia na 1mln.800tys.to 
w tej chwili wykorzystano już 1mln.500tys., które zostało zapłacone oraz 
127tys., za które wykonawca zrobił, ale nie zostało zapłacone ponieważ nie 
było środków w budżecie Gminy. Wykonawca powiedział, że on więcej już nie 
będzie robił nic, bo on nie wie czy mu to ktoś zapłaci no bo sytuacja jest 
taka, że gdyby dzisiaj Rada Gminy powiedziała , że nie przesuwa środków to 
on tych środków by jeszcze nie dostał a w przyszłym roku będzie następny 
budżet i można powiedzieć tak, że firma zaryzykowała. Natomiast firma nie 
miała tego na piśmie to były zlecenia ustne, że róbcie a potem wam 
zapłacimy no i robiła dopóki uznała, że może ryzykować i przestała i teraz 
czekają na środki. Ja już dzisiaj rozmawiałem oni jutro nie mogą wejść bo 
jutro są nie czynne  wytwórnie mas bitumicznych natomiast od poniedziałku 
maja wejść wszystkimi siłami jakimi dysponują i te główne ciągi 
komunikacyjne to znaczy: 19Kwietnia, Godebskiego, ul. Stawowa na 
Grocholicach, Wysoka w Raszynie i te które są w tej chwili nawet trudno 
przejezdne i na których przecinają sobie ludzie opony i niszczą felgi,  za które 
gmina musi płacić. Ja w poczcie widziałem, że codziennie wpływają pisma o 
wypłacenie odszkodowania za zniszczone opony bo taki jest przepis prawny, 
że jeżeli dziura jest nie oznaczona i ktoś sobie zniszczy to gmina musi 
zapłacić. Do tego jest potrzebny protokół policji. Ludzie już o tym wiedzą i z 
tego korzystają i za te zniszczenia, każde takie koło to mogę państwu 
powiedzieć razem ze zbieżnością i tak dalej po wycenie to jest koło 900zł. i za 
to będziemy musieli zapłacić. Dlatego od poniedziałku to będzie robione i 
dlaczego została wykorzystana ta umowa na taką kwotę przez rok chociaż 
umowa miała opiewać na okres 2 lat i z tego budżetu miało być robione 
również bieżące utrzymanie czyli remonty w przyszłym roku. Teraz będziemy 
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musieli jeszcze raz te pieniądze ustalić i to będzie robione no myślę, że na 
jednych z najbliższych sesji będziemy zajmowali się jaką kwotę na te remonty 
bieżące należy przeznaczyć. Pani, która się tym zajmuje zaproponowała 
2,5mln. Można powiedzieć tak, że z pewnością jest to kwota słuszna w 
stosunku do stanu dróg natomiast obawiam się, że będzie nie możliwa do 
wprowadzenia do budżetu. 
Następna sprawa bardzo ważna, którą się zająłem to są środki unijne. Jak 
państwo wiecie nasza gmina pozyskała przez 4 lata zaledwie 700tys. Na 
drogę Poniatowskiego. To spowodowało, że ten nasz budżet w stosunku do 
innych gmin jest znacznie mniejszy,  bo jeżeli nie ma się dotacji to wszystko 
się robi za środki własne albo z kredytu komercyjnego. Nasza gmina jest 
jeszcze wypłacalna i jeszcze te kredyty możemy zawierać ale myślę, że nie 
długo to już by mogło potrwać bo zastałem podpisaną umowę na 
oczyszczalnię ścieków i ta umowa była zawarta we wrześniu tego roku na 
kwotę 12,5mln.. Wykonawca został wprowadzony w październiku i jeżeli 
chodzi o zabezpieczenie w budżecie to nie ma tej kwoty zabezpieczonej 
natomiast umowa jest bardzo sztywna i nie ma możliwości z niej wyjść.  
Zastanawialiśmy się dlaczego taka duża inwestycja została wprowadzona 
jakoś tak dziwnie bez analizy bez zastanowienia się. Miało to być zrobione z 
tak zwanego funduszu norweskiego. Tego funduszu norweskiego nie ma czyli 
mamy część środków zagwarantowaną w Urzędzie Wojewódzkim z funduszu 
wojewódzkiego,  póki co jest to drobna kwota 1mln.600tys. na którą już 
podpisaliśmy umowę natomiast już zaczęły się problemy bo wykonawca nie 
zrealizował tego co miał w tym roku zrobić czyli przerobić tam prawie 500tys. 
I już wystąpił, że nie przerobi czyli zaczęło się od tego, że  to oni nie 
przerabiają no i ja obawiam się, że oni więcej nie przerobią bo oni dopiero 
tam zwożą barakowozy i się instalują a mamy połowę grudnia czyli będzie 
ciężko. Natomiast przyglądamy się tej umowie i będziemy bardzo uważnie tą 
sprawę pilotowali i będziemy starali się pozyskać te środki unijne bo na 
oczyszczalnie ścieków można pozyskać środki z funduszu spójności,  jest 
jeszcze taka szansa, ale my nie mamy uchwalonych tak zwanych taryf za 
odprowadzenie ścieków i  doprowadzenia wody. Te taryfy były przygotowane 
we wrześniu 2002 r. , wtedy była podjęta uchwała i ustalone stawki 
natomiast cała ta ustawa nie była wprowadzona w życie a jest to warunek 
konieczny i podstawowy wymóg formalny żeby pozyskać środki z funduszu 
spójności. Wczoraj były 2 osoby z narodowego funduszu i wyglądało to 
bardzo pozytywnie i wyglądało to tak, że pozyskamy jeszcze środki na 
kanalizację dopóki ci państwo nie zostawili takich wymogów, które musimy 
dołączyć. Jednym z pierwszych punktów było właśnie podanie uchwał 
dotyczących taryf za wodę i ścieki co najmniej trzech ostatnich no i my tych 
trzech ostatnich nie mamy bo mamy tylko ta jedną z 2002r. która powoduje, 
że całe te wnioski będą z punktu widzenia formalnego nie rozpatrywane. 
Zastanawiamy się co z tym zrobić  i myślę, że nie długo będzie przygotowana 
uchwała o wprowadzeniu tych taryf. Jest to sprawa dość poważna bo zgodnie 
z tą ustawą będziemy musieli albo powołać zakład komunalny albo ogłosić 
przetarg na prywatnego operatora wodociągów, kanalizacji i jak gdyby 
wiadomo co się z tym wiąże. Zastanowimy jak, w jaki sposób,  w najmniej 
boleśnie przejść do tej nowej sytuacji, znaczy nowej,  ta sytuacja nie jest 
nowa bo ona powinna być w ciągu ostatnich 4 lat wprowadzona, niestety ani 
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razu nie pochylono się nad tą sprawą. To jest być może jeden z powodów, że 
tych środków unijnych nie mamy przy sprawie oczyszczalni. Chciałbym też 
powiedzieć o takiej sytuacji, która mnie bardzo zbulwersowała. Otóż została 
we wrześniu tego roku podpisana umowa na doprowadzeniu wody do 
schroniska na Paluchu przez Gminę Raszyn, przyjęcia ścieków. Do tego 
jeszcze wykonaliśmy kawałek kolektora w drodze Działkowej za 70tys. No i 
jako równowagę dostaliśmy właśnie ścieki ze schroniska na Paluchu i jak 
dowiedziałem się w wydziale, który się tym zajmuje w tej chwili schronisko 
na Paluchu zrzuca dziennie około 18m3 na naszą oczyszczalnię. Nie są to 
ścieki bytowe te ścieki trochę dezorganizują pracę naszej oczyszczalni i 
dlatego na dzień dzisiejszy nasza oczyszczalnia nie może przyjmować 
zwiększonej ilości ścieków bytowych. Na tyle jest to sprawa poważna, że 
zastanawiamy się czy można podłączyć następne ulice,  będziemy to robili 
przy czym konsekwencją jest to, że będziemy płacili zwiększone opłaty za 
odprowadzanie ścieków do Raszynki, bo wtedy jest przekroczony taki 
ładunek ścieków i gmina wtedy musi płacić opłaty karne. Ja w tej chwili 
analizuję tą umowę. Mogę tylko powiedzieć tak, że jedna posesja taka 
przeciętna odprowadza miesięcznie 3-3,5m3 ścieków oczywiście w zależności 
od liczby zamieszkałych tam osób, czy to są dzieci, przeciętna rodzina 
odprowadza 3,5m3 ścieków na miesiąc czyli tutaj maja państwo skale 
problemu, bo mamy tutaj 18m3 na dobę i można by się dopytać dlaczego 
schronisko zostało podłączone a w tej chwili mamy problemy z połączeniem  
kolejnych ulic, które są już wykonane,  ul: Kasztanową,  która jest już 
odebrana, jest ul: Środkowa, która jest też już kończona no i są następne 
projekty, które będziemy realizowali. 
Według mnie nie będzie innego wyjścia tylko trzeba będzie szybciutko 
realizować tą oczyszczalnie tak żeby ona została zrobiona szybciej a nie 
później, żeby termin realizacji przyspieszyć a nie wydłużyć. Proszę państwa 
szkoda, że pana Iwickiego nie ma, bo może odpowiedziałby. Ja proszę 
państwa  nie chciałbym przedłużać tej rozmowy,  ja państwa informuję, jaki 
zastałem stan i z tego stanu będziemy musieli wyjść i będziemy musieli 
podejmować decyzje, które  będą polepszały sytuacje.Myślę, że zastanawianie 
się kto jest winien w tej chwili nic tu nie zmieni bo sytuacja jest. Ja tego nie 
rozumiem i będę się zastanawiał jak z tej umowy ze schroniskiem jakoś 
próbować wyjść, bo nie może być tak, że Gmina Raszyn rozbudowuje 
oczyszczalnie za 12,5mnl. ze środków własnych a jest podłączany duży 
zewnętrzny użytkownik, które po pierwsze są to podłączane jako ścieki 
bytowe bo w umowie jest, że są to ścieki bytowe a nie są to ścieki bytowe bo 
ścieki bytowe to są z gospodarstwa domowego i tak pracują oczyszczalnie. 
Natomiast ze schroniska to jest zupełnie inna sprawa i oczywiście można by 
pomóc schronisku pod warunkiem, że Warszawa mogła by Gminie Raszyn 
rozbudować oczyszczalnię i wtedy by to było wszystko normalne i ja bym 
przedstawił to Radzie Gminy, że przypuśćmy miasto Warszawa pomoże nam 
w kwocie 3mln. zł.  w rozbudowie oczyszczalni,  bo taka jest proszę państwa 
sytuacja.  Gminy sąsiednie biorą w tej chwili wszystkie ścieki w określonych 
stawkach i to wychodzi tam określona kwota i dlatego mówię tutaj też można 
było by tą sprawę załatwić tak,  żeby Warszawa mogła to zrobić natomiast 
nie wiem dlaczego mieszkańcy i podatnicy Gminy Raszyn mają za to zapłacić 
bo w tej chwili jeżeli nie pozyskamy środków zewnętrznych na oczyszczalnie 
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ścieków to będziemy musieli wypruć się ze środków własnych jak najszybciej 
wybudować bo sytuacja jest  w tej chwili na krawędzi. Następna sprawa 
proszę państwa jak by ktoś chciał to ja mam i analizuje tą umowę na bieżąco 
zastanawiam się już wiem kto jest tam szefem będę się chciał umówić na 
możliwie szybki termin i zapytać się w jaki sposób można by tą sytuację 
naprawić bo woda w Gminie Raszyn póki co jest jeszcze niedostępna dla 
wszystkich,  kanalizacja tym bardziej i przedstawić to drugiej stronie, żeby 
zastanowiła się jak Gmina Raszyn  może skorzystać  na tej sytuacji, że 
schronisko na Skraju jest podłączone zarówno w wodę jak i w kanalizacje i 
ma już ten problem z głowy. 
Następna sprawa taka, która mnie obciąża to są sprawy sądowe. Tych spraw 
sądowych jest więcej niż myślałem. Ja wiedziałem, że jest dużo,  próbowałem 
się dowiedzieć przez Radnych poprzedniej kadencji,  oni nawet złożyli taka 
interpelację,  na którą do dzisiaj nie ma odpowiedzi. Ja też jeszcze do końca 
nie wiem bo dowiaduję się o coraz to nowych sprawach, które otrzymują 
termin sądowy i jest wezwanie Wójta Gminy Raszyn na sprawę. Są to 
najróżniejsze sprawy między innymi taka sprawa, która jako ciekawostkę 
powiem państwu, że mieszkaniec Rybia pan Hernik Kazimierz i Danuta mają 
sprawę o 5m2 działki i oni są bardzo zdziwieni, że dostali pozew do sądu i 
zarówno w rozmowie jak i w piśmie deklarują, że oni zapłacą Gminie tą 
kwotę, która jest zgodnie z wyceną biegłego to znaczy po 90zł. za metr  i oni 
mają do zapłacenia 450zł. Dowiedzieli się o tym z pozwu sądowego. To jeżeli 
w ten sposób są załatwiane drobne sprawy to nic dziwnego, że brakuje czasu 
i pieniędzy na inne sprawy. Gdyby państwu wyliczyć teraz ile kosztował  
geodeta ile kosztowała wycena,  ile kosztował prawnik, który ten pozew pisał 
to okazało by się, że sprawa jest w ogóle nie istotna i lepiej było pominąć 
milczeniem te 5m2 i nie straszyć ludzi pozwem sądowym. Natomiast jeśli 
chodzi o te inne,  generalnie to są 2 grupy spraw.  Są sprawy właścicieli 
nieruchomości na Grocholicach i tą sprawę załatwiliśmy. Póki co w ten 
sposób , że zawiesiliśmy wszystkie sprawy, które mają mieszkańcy Grocholic 
w sprawie wydania nieruchomości i jest to rozwiązanie tymczasowe, ale 
ponieważ od pierwszego dnia były terminy sądowe i były rozstrzygane sprawy 
w zupełnie różnych sytuacjach prawnych, niektóre to były pierwsze sprawy 
niektóre już zbliżające się do rozstrzygnięcia, ale generalnie trzeba było 
podjąć decyzje i ja postanowiłem, że póki co zawieszamy a potem 
upoważniony radca prawny dostał polecenie ja mu powiedziałem ni mniej  ni 
więcej tylko tak: Proszę pana, pan te sprawy prowadził idąc w tym kierunku,  
a teraz pan zawraca łagodnym łukiem i idzie pan w drugim kierunku,  czy 
pan to zrozumiał? Powiedział, że tak i on ma się tymi sprawami zająć tak, 
żeby każda sprawa, ponieważ  w innej sytuacji prawnej była rozpatrzona i 
żebyśmy z mieszkańcami mogli podpisać stosowne porozumienie, bo 
mieszkańcy również wiedzą jaka jest ich sytuacja i czy oni mieli szanse 
wygrać czy nie. Bo to jest w zależności od tego jakimi dokumentami każdy z 
tych mieszkańców dysponował,  czy płacił podatki , od  ilu lat,  czy miał 
zgodę na budowę, czy  chodzi tylko o założenie księgi wieczystej,  czy 
zupełnie nie,  czy on nabył od kogoś innego w drodze tak zwanej umowy 
nieformalnej i którego roku, czyli każda sprawa jest tutaj indywidualna. 
Natomiast mogę powiedzieć, że są następne wyroki sądu, które spływają i te 
wyroki nie są korzystne dla Gminy Raszyn i taki ostatni wyrok sądu, który ja 
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dostałem już 7 grudnia to sąd apelacyjny w Warszawie po rozprawie z 
powództwa Gminy Raszyn przeciwko pani Annie Prusak o wydanie 
nieruchomości na skutek pozwu Gminy Raszyn. Apelacja rozstrzyga 
następująco,  bo Gmina apelowała gdyż  w pierwszej instancji Gmina 
przegrała tę sprawę,  zapłaciła 2400zł. kosztów postępowania sądowego i 
złożyła apelację. Teraz jest już wyrok w apelacji. Sąd apelacyjny oddalił 
powództwo Gminy Raszyn zasądzając następne 1200zł. kosztów 
postępowania sądowego, czyli w tej sprawie Gmina Raszyn przegrała oprócz 
tych kosztów wycen biegłych i kosztów mecenasa,  bo jednak to są też 
koszty, które Gmina ponosi,  bo każdy z nich jadąc na sprawę przecież  tego 
nie robi za darmo,  tylko mają pensje zupełnie godziwe. Czyli tu mamy takim 
żywcem wzięte 3600zł. kosztów postępowania sądowego nie licząc tych 
innych kosztów, czyli państwo rozumieją, stanowisko moje. Myślę, że tak jak 
państwo słyszą nie warto się z tymi mieszkańcami boksować w sądzie,  bo 
wynik ostateczny jest taki, że przegrywamy. Trzeba jak najszybciej z tymi 
mieszkańcami porozumieć się tak, żeby oni mogli spokojnie spać bo 
oczekiwanie na termin sądowy jest dla każdego dużym przeżyciem i ci z 
państwa,  którzy byli w sądzie nie jako świadek ale jako strona postępowania 
a w tym wypadku sprawa jest poważna bo o wydanie  nieruchomości. 
Rozumieją państwo, że wszyscy ci mieszkańcy z Grocholic,  którzy taki pozew 
dostają to od tego dnia nie śpią spokojnie bo w sądzie może się zdarzyć 
praktycznie wszystko. Myślę, że są takie rodziny,  które by przegrały sprawy 
w sądzie bo przypuśćmy nie mają płaconych tam podatków,  bo mają to na 
drodze jakiejś albo nie mają żadnej umowy tylko po prostu tam siedzą i w 
tym wypadku mogło by się okazać się, że ten pozew jest skuteczny. 
Teraz jeżeli chodzi o budżet Gminy z którym ja się tak po krótce i pobieżnie 
zapoznałem to jest w tym budżecie który poszedł 29 listopada do RIO a 
powinien pójść 12 listopada jest umieszczonych wiele różnych pozycji i tylko 
niestety nie ma pokrycia w budżecie dla tych pozycji. To znaczy na czym to 
polega powiem na 2 przykładach,  które jak gdyby dotknąłem, bo były takie 
pytania. Czy przypuśćmy ul: Daleka na Jaworowej. Jest umieszczona w 
budżecie. Jest umieszczona z kwotą 8otys. ale  te 80tys. nie jest realnym 
pokryciem w budżecie. Zapewniam państwa, że kanalizacja ul: Dalekiej 
będzie kosztowała ponad 1mln.zł.,  przepraszam ul: Objazdowej,  pomyliłem 
się, bo to jest ulica, która jest bardzo trudna  do zrobienia technicznie. W 
związku z tym ta kwota będzie mniej więcej w tych granicach. Mamy również 
wiele dróg, które zostały umieszczone w budżecie. Jeżeli chodzi o  drogi to 
jeszcze wrócę do jednej sprawy na Grocholicach. Robiono ul: Sikorskiego z 
kostki Bauma na gotowo to znaczy  tak jak powinna być zrobiona droga. Przy 
czym w ul: Sikorskiego nie ma zrobionej jeszcze kanalizacji. Jest zrobiony 
projekt na tą kanalizację i  ja w pierwszym odruchu chciałem zatrzymać 
robienie tej ulicy w kostce,  przesunąć okres dla wykonawcy o co najmniej 
pół roku, żeby on tą drogę robił przypuśćmy od sierpnia do  października,  a 
żeby wcześniej przeprowadzając procedurę przez Radę umieścić wykonanie 
kanalizacji i zrobić tam kanalizację a potem  żeby ul: Sikorskiego zrobić na 
gotowo i właściwie byłem już ucieszony, że coś takiego pewnie się da zrobić. 
Natomiast okazało się, że Sikorskiego jest podłączona do Traktu 
Grocholickiego, gdzie  też został zrobiony chodnik , garby, ale w ul: Trakt 
Grocholicki też nie ma kolektora głównego, czyli  w tym momencie nie 
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mogłem ryzykować, że Rada Gminy znajdzie środki, że będzie zrobiona 
kanalizacja na ul: Sikorskiegoi Trakcie Grocholickim,  bo to są ogromne 
pieniądze. W związku z tym  nie zatrzymywałem budowy bo nie miałem jak 
gdyby motywacji, nie mogłem umowy zerwać,  ponieważ wykonawca już w tej 
chwili tam robi. Ja mógłbym przesunąć, zatrzymać i powiedzieć im tak 
panowie skończycie to w drugiej połowie przyszłego roku na to na pewno oni 
by się nie zgodzili, natomiast mając umowę w ręku i jak już zaczęli robotę to 
w tym momencie już  nie można zatrzymać budowy bez dużych konsekwencji 
finansowych. Dlatego ul: Sikorskiego jest robiona no i nie dobrze, że jest 
robiona. Na koniec tych wszystkich prac, które w między czasie tutaj 
dochodzą takich jak przypuśćmy rozstrzygnięcie przetargów na projekt 
trzech przedszkoli w Gminie Raszyn. Jeszcze też nie zapoznałem się  tymi 
projektami natomiast są to  projekty z wielkim rozmachem zrobione. Jedno 
przedszkole na Dawidach, które jest postawione przy drodze, której jeszcze 
nie ma zrobionej i jeżeli byśmy się zdecydowali na robienie tego przedszkola  
to również musimy pomyśleć o zrobieniu dużego odcinka dużej drogi, która 
już nie pamiętam jak  się nazywa. To jest  ulica Górna. Czyli decydując się 
na projekt i na realizację przedszkola w tym miejscu musimy również mieć 
zapewnione środki na zrobienie ul: Górnej a  myślę, że tak 1,5-2mln. to 
będzie mało,  żeby ją zrobić, bo to jest bardzo ważna ulica i dobrze gdyby ona 
była zrobiona. Nad tym się jeszcze zastanawiam.  
Następne przedszkole,  w Sękocinie bardzo wielki projekt, który ma jedną 
wadę, że zdecydowano się na budowę tego przedszkola przy założeniu, że 
trzeba rozebrać istniejące. W projekcie jest rozbiórka istniejącego bardzo 
fajnego budynku. Nad tym  można by się zastanowić czy faktycznie tego 
budynku nie można wykorzystać do innych celów dla mieszkańców  
Sękocina, np.  zrobienia tam czegoś w rodzaju świetlicy, czy miejsca spotkań, 
bo w Sękocinie w tej chwili, żeby się spotkać z mieszkańcami to trzeba prosić 
księdza albo o udostępnienie sali albo iść do restauracji Groman i korzystać 
z uprzejmości, bo taka jest prawda, że pan Krzysztof Pytka nigdy nie 
odmawia , natomiast to miejsce jest nie najlepsze do spotkań z 
mieszkańcami w sprawach dotyczących naszej Gminy. Czyli można byłoby 
się zastanowić czy tam w tej jednej sali,  która jest w budynku nie można by 
zrobić  sali rehabilitacyjnej. W Sękocinie mieszkańcy, duża grupa osób 
ćwiczy, ma  rehabilitację. Miałem właśnie okazję wczoraj poznać te osoby 
zarówno  te panie, które przyjeżdżają z Konstancina i one tam ćwiczą. Jest to 
zrobione sensownie i ta inicjatywa jest bardzo słuszna. W tej chwili sala,  w 
której się to odbywa to jest sala wynajmowana dzięki uprzejmości księdza 
prałata Liczkowskiego, który  taką salę katechetyczną udostępnił tym 
paniom. Jest to taka mało komfortowa sytuacja bo te panie muszą się tam 
przebierać, korzystać tam z toalet, pryszniców. Można powiedzieć , że dobrze, 
że to jest ale nie jest dobrze, że w takiej sytuacji. Nad koncepcją tego 
przedszkola również trzeba się zastanowić. Budowa przedszkola Pod Topolą 
właściwie budowa nowego w miejscu, które  jest już  oddalone od 
Godebskiego i tam kiedyś rosły trzciny,  i też się trzeba zastanowić czy to 
faktycznie to miejsce jest najlepsze. To, że trzeba zwiększyć miejsca 
przedszkolne w Gminie Raszyn jest absolutnie poza dyskusją,  tylko teraz 
trzeba się zastanowić czy nie najważniejsza jest budowa przedszkola na 
Rybiu,  bo Rybie jest największą wsią, która nie ma przedszkola. O ile w 
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Dawidach funkcjonuje przecież przedszkole, o tyle na Rybiu nie ma. Według 
mnie najważniejsza jest budowa przedszkola na Rybiu,  po czym znalezienie 
rozwiązania przedszkola nr 2 na Poniatowskiego, które jest z tych płyt nie 
będę tutaj mówił, żeby nie robić paniki, ale ono powinno być rozebrane. Jest 
najwyższy czas żeby zastanowić się czy na ul: Lotniczej czy gdzieś indziej.  
Na koniec powiem już to,  co jak gdyby najmniej państwa dotyczy,  a co jest 
również istotne,  jakie są zamiany w Urzędzie. Zauważyli państwo, że moim 
zastępcą jest pan Mirosław Chmielewski, który ma zakres obowiązków 
zbliżony do tych,  które miał pierwszy zastępca Ireneusz Kwieciński. Nad 
szczegółami jeszcze pracujemy tak,  żeby pan Chmielewski mógł mnie 
odciążyć od pewnych działów. Do tych działów ja przewidziałem między 
innymi Planowanie Przestrzenne i tu jeszcze jedna uwaga bo to państwa na 
pewno tez interesuje. Jedną z pierwszych rzeczy było zwrócenie się do pani, 
która zajmuje się Planami Przestrzennymi,  pani Anny Kozłowskiej,  na ile i 
jak szybko można odejść od tej renty planistycznej w wysokości 30%. Ja tym 
państwu, którzy nie znają mojego poglądu to powiem tak, że ta renta jest 
bezsensowna,  ta renta powoduje, że zupełnie niepotrzebnie ludzie muszą, 
zapłacić. Natomiast ta renta nie powoduje specjalnie zwiększonych dochodów 
dla Gminy co widać w ostatnim okresie, natomiast powoduje zahamowanie 
inwestycji na terenie naszej Gminy bo te opłaty związane z opłatą 
planistyczną proszę państwa płaci osoba, właściciel nieruchomości, która 
nieruchomość zbywa i ta renta działa przez 5lat. To znaczy ten przepis po 5 
latach nie działa i już nie można pobrać tej opłaty. Czyli co robią właściciele 
ci co nie muszą sprzedać otóż właściciele czekają aż termin minie mija bo 
lata szybko mijają , 4 lata szybko minęło, 5 lat też szybko mija i po 5 latach 
to nie działa. W tym okresie właściciele ci co nie muszą nie sprzedają 
natomiast dochodzi do takich sytuacji jak miało miejsce na Podolszynie, 
Rybiu czy w Raszynie, że przypuśćmy rodzice przekazują nieruchomość 
swoim dzieciom i przepis działa w ten sposób, że jest to traktowane jako 
zbycie. To sprawdziłem bo miałem wątpliwość czy faktycznie przekazanie jest 
zbyciem. Otóż w sensie prawa i są już na to wykładnie, przekazanie 
nieruchomości traktowane jest jako zbycie nieruchomości,  w związku z tym 
rentę planistyczna nie ma wyjścia trzeba zapłacić i pani Roguska z 
Podolszyna, jak i  wiele jeszcze osób z Gminy Raszyn,   w tym momencie 
płacą takie pieniądze,  które można powiedzieć,  muszą wyciągnąć z kieszeni,  
Co innego kiedy właściciel nieruchomości sprzedaje jedną z wielu 
nieruchomości i musi się tą opłatą podzielić z Gminą,  na zasadzie jaka była 
różnica przed planem,  ile jest warte to po planach, po planie  i od tej różnicy 
30%. Można powiedzieć tak, że jeżeli ktoś bierze pieniądze i ma się nimi 
podzielić z Gminą to zupełnie mniej boli niż sytuacja,  kiedy rodzice 
przekazują gospodarstwo,  bo mają już wiek dawno emerytalny,  i z tego 
powodu muszą znaleźć jeszcze 57tys. żeby zapłacić opłatę związaną z rentą 
planistyczną. Rozumieją państwo, że taka opłata boli wtedy bardzo i ja 
naprawdę nie wiem co mam powiedzieć pani Roguskiej,  bo ona przyszła z 
prośbą, żeby coś w tej sprawie jej pomóc. Ja przeanalizowałem całą sytuację 
i decyzje poszły. W tej chwili mogę powiedzieć tak,  pani Roguska nie ma 
szans musi te pieniądze zapłacić bo nie ma możliwości  wycofania się z tej 
sprawy. Można powiedzieć tak, że zapewniam państwa, że nie będę dochodził 
w sposób taki drastyczny wpłaty z tego tytułu natomiast będziemy szukali 
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jakiegoś rozwiązania i może to rozwiązanie się znajdzie tylko, że akurat w tej 
sprawie i w innych prawo nie działa wstecz, czyli to się stało i w tej chwili 
zastanawiamy się jak tym ludziom w tej sytuacji pomóc. 
Teraz przejdę powrotem do Urzędu. Jak państwu powiedziałem pan 
Chmielewski jest moim zastępcą to jest jedyna osoba która została 
zatrudniona. Dałem jeszcze 2 zlecenia na wykonanie analizy kosztów i 
możliwości zaoszczędzenia tych kosztów na basenie na 2 tygodnie. Podobne 
zlecenie na drobne pieniądze otrzymała pani była dyrektor gimnazjum nr 1 w 
Raszynie, żeby przygotowała mi analizę sytuacji w gimnazjum,  bo sytuacja 
jest nie dobra,  brakuje tam nauczycieli do języków, dzieci z naszej Gminy z 
podstawówki unikają tego gimnazjum, spada liczba uczniów w gimnazjum 
nie dlatego, że jest niż demograficzny ale dlatego, że nasze dzieci szukają 
miejsca w innym gimnazjum w Warszawie, Pyrach, Lesznowoli i coś z tym 
trzeba zrobić i temu szybko trzeba zaradzić. Dla tych co nie wiedzą sytuacja 
w gimnazjum jest taka, że są dwie dyrektorki jedna, która była i która 
została odwołana z rażącym naruszeniem prawa i wyrok sądu rejonowego w 
Pruszkowie przywraca ją na stanowisko dyrektora i jedyna szansą są 
przedłużenia sprawy bo wyrok jest nie prawomocny jest apelacja Urzędu 
Gminy w sądzie apelacyjnym i apelacja, która była złożona w styczniu 
bodajże tego roku do dzisiaj jest nie rozstrzygnięta i czekamy na 
rozstrzygnięcie. Według mnie ten wyrok uprawomocni się i pani dyrektor  
będzie przywrócona do pracy i będziemy mieli taka sytuację, że będziemy 
mieli 2 panie, które są dyrektorkami i coś z tym trzeba będzie zrobić. Ja 
mam większe zaufanie do pani, która była bo wtedy ta szkoła dostała tytuł 
„Szkoły z klasą” natomiast co zrobimy to ja jeszcze nie wiem. Najpierw będę 
chciał mieć analizę sytuacji zarówno tej dotyczącej nauczania jak i również 
stanu technicznego obiektu bo z przykrością muszę powiedzieć, że tak jak 
zostało 4 lata temu urwała się rynna i rura na dachu to do dzisiaj nie została 
ta awaria usunięta i nie mogę zrozumieć z jakiego powodu to też jako 
ciekawostkę państwu przekazuję, ale również trzeba zobaczyć jaki jest stan 
techniczny innych pomieszczeń jaka jest sytuacja między innymi przy 
uwzględniniu  środków  budżetowych. Podobnie jest właśnie na basenie.  
Musimy się dowiedzieć dlaczego basen w 2002r. kosztował  3 razy mniej. 
Musimy się dowiedzieć, dlaczego jest w sumie mniej efektów, dlaczego zostali 
zwolnieni tacy trenerzy jak mistrz świata Wala i mistrz Polski pan Irek,  za 
którym dzieci przepadały i wtedy ten basen żył i miał efekty. Natomiast w tej 
chwili  tak już mniej żyje i można powiedzieć mniej to cieszy bo nie był ten 
basen budowany jako pomnik, ale jako basen, który miał służyć od 
przedszkola do  emerytów. Ja jestem również za tym proszę państwa, żeby 
jeszcze rozszerzyć zakres  wszystkim osobom, które są w wieku emerytalnym 
udostępnić basen w godz. od 6 do godz. 7:30 rano, bo jest to taki czas gdzie 
ten basen i tak i tak pracuje a tam jest jedna osoba albo i nie ma. Skoro jest 
personel,  woda jest w odpowiedniej temperaturze i wszystko jest gotowe to 
emerytom można go udostępnić nie tylko tym, którzy są zrzeszeni  w klubie 
seniora, ale również  tym,  którym lekarz zaleci pływanie bo jest to znakomity 
sposób na poprawienie swojego stanu zdrowia. 
Teraz wracam znowu do Urzędu, ponieważ rozpowszechniane są takie opinie, 
że jakąś ilość osób już zwolniłem, znakomitych fachowców od wodociągów i 
promocji Gminy to oświadczam, że oprócz jednej pani Adamiak, którą 
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zwolniłem , bo referat audytu w naszej Gminie jest na poziomie Urzędu 
Wojewódziego, zatrudnia 3 osoby podczas gdy wymóg ustawowy jest taki, że 
nam wystarczy pół etatu. Tylko, że osoby kompetentnej,  mającej 
uprawnienia do wykonywania kontroli. Pani Adamiak takich nie miała i   
postanowiłem ją zwolnić. Całej reszcie pracowników przyglądam się z uwagą 
i będę podejmować decyzje  nie generalnie tylko w każdej sprawie  
indywidualnie. Na dzień dzisiejszy widzę i daje się to zauważyć gołym okiem, 
że Urząd ma osoby, które nie bardzo wiedzą co one w tym Urzędzie robią i to 
widać jak się wchodzi do każdego z pokojów kto z tych osób wie co robi i jaki 
jest sens tej jego pracy. Ja mogę powiedzieć tak,  rozróżniam to następująco, 
jeżeli wchodzę do pokoju gdzie są 4 osoby mówię dzień dobry słyszę dzień 
dobry, część osób rzuca się na dokumenty, szuflady wyciąga coś zaczyna 
pisać i ja już wiem, że te osoby nie wiedzą co w tym Urzędzie robią i na gwałt 
szukają sobie zajęcia. Natomiast te osoby, które faktycznie pracują podnoszą 
głowę i pytają w czym mogą mi pomóc i ja wiem, że te osoby ze względu na to 
co one tam robią wiedzą co robią i na pewno są potrzebne w tym Urzędzie. 
Bacznie się przyglądamy temu co jest w Urzędzie i zadziwia ilość 
korespondencji wewnętrznej to znaczy między wydziałem takim a wydziałem 
takim,  w 3 egzemplarzach w drobnych sprawach,  gdzie  wypadałoby żeby ci 
urzędnicy między sobą ustalili stanowisko i żeby petent nie czekał na ich 
wewnętrzne pisemne uzgodnienia tylko żeby otrzymał to co go interesuje 
pozytywne albo negatywne, ale żeby otrzymał odpowiedź. To, że odebrałem 
możliwość podpisywania skutkuje, że wyjątkowo długo przebywam w tym 
Urzędzie, nigdy w życiu tyle nie przebywałem bo ostatni tydzień kończyłem 
po godz.22 ale z dużą ciekawością patrzyłem i czytałem te wszystkie pisma, 
żeby zorientować się kto na jakim poziomie w tym Urzędzie pisze i do kogo. 
Mam już w tej chwili pewien pogląd i części osób dałem powrotem 
upoważnienia pod pewnymi warunkami jedną z tych osób była pani 
Krzanowska, o której  można powiedzieć mam   takie zdanie,  z jednej strony 
jest to osoba, która skutecznie egzekwuje podatki gminne,  z drugiej strony 
osobiście doświadczyłem, że robi to niezgodnie z prawem,  bo ja z tym 
Urzędem wygrałem 3 sprawy w Samorządowym Kolegium Odwoławczym, 
kiedy  niesłusznie naliczono mi podatki od nieruchomości za lokal, który 
kupiłem. Były niezgodne z prawem z rażącym naruszeniem prawa, ponieważ 
za budynki i budowle można naliczyć podatek od nieruchomości dopiero od 
dnia 1 stycznia następującego po roku, którym ten budynek albo lokal 
zostały oddane zgodnie z prawem do użytku i akurat tego ta pani nie mogła 
zrozumieć, miała opinię jakiegoś profesora Etola, który twierdził zupełnie co 
innego, że wystarczy mieć i trzeba płacić podatek. Otóż  wczoraj 3 razy tej 
pani tłumaczyłem, że to nie jest tak i moja sprawa potwierdza to,  natomiast 
ona do końca nie zrozumiała to poprosiłem ją niech pani to przyjmie do 
wiadomości i w tych sprawach zasięga mojej opinii, p. Krzanowska  będzie 
dalej te podatki naliczała natomiast jeśli chodzi o panią Annę Kozłowską to 
mam dużo zastrzeżeń do tych planów, które były w tej Gminie robione nie 
tylko chodzi o stawki renty planistycznej ale o tak zwaną logikę 
urbanistyczną. Nie można przemieszać pewnych funkcji, pewne funkcje 
powinny być oddzielone. Jeżeli gdzieś jest mieszkaniówka to ta 
mieszkaniówka powinna być w jakiś sposób chroniona i dopuszczane tylko 
usługi, które są towarzyszące tej mieszkaniówce a nie może być tak, że tutaj 
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mamy mieszkaniówkę,  tutaj mamy produkcję,  a tutaj mamy znowu 
mieszkaniówkę. Takim tego przykładem jest  umieszczenie w Planie 
Przestrzennego Zagospodarowania Raszyna zachodniego  mieszkaniówki przy 
ul: Gałczyńskiego. Ul: Gałczyńskiego to jest ta pierwsza ulica przy wjeździe 
do Raszyna po prawej stronie i ta ulica była przeznaczona pod usługi i 
produkcję. Widzą państwo tam są duże obiekty,  między innymi Medlab, 
który produkuje urządzenia medyczne na cały świat,  są tam również inne 
hurtownie i inne zakłady i za tymi zakładami w pasie nalotów lotniska 
Okęcie wprowadzono mieszkaniówkę. Ja prosiłem żeby pani mi 
wytłumaczyła z jakiego powodu w tym miejscu gdzie w studium 
uwarunkowań i rozwoju Gminy Raszyn uchwalonym  w 98r. był właśnie na 
fioletowo cały ten pas usługowy a teraz mamy właśnie mieszkaniówkę no i 
pani mi nie potrafiła odpowiedzieć. Powiedziałem tak; ja też tego nie mogę 
zrozumieć i nigdy więcej takie sytuacje nie mogą się powtarzać, że z 
niezrozumiałych powodów łamie się elementarne zasady uchwalania planu 
przestrzennego zagospodarowania,  to znaczy łamie się ten ład zabudowy, że 
tam gdzie jest produkcja, gdzie są strefy uciążliwości to nie wsadza się 
mieszkaniówki bo tego gruntu po prostu nikt tam nie kupi,  bo nikt tam nie 
będzie chciał budować obiektów mieszkaniowych,  może nikt to przesada bo 
w tej chwili popyt na mieszkania jest jeszcze tak duży, że widać co się dzieje.  
W Warszawie,  w różnych dziwnych miejscach powstają osiedla 
mieszkaniowe i w naszej Gminie jest proszę państwa bardzo duże 
zapotrzebowanie na tereny pod osiedla mieszkaniowe. Ja dzisiaj już tylko 
miałem dwóch potężnych inwestorów, którzy chcieliby w tej Gminie budować 
duże zorganizowane osiedla na gotowo,  pod klucz. Jedna z tych firm ma już 
w naszej Gminie wykupiony grunt , tylko, że przez 3 lata nie mogła przejść 
podstawowych procedur i nie jest to firma „Dom i ogród”, która 4 lata to 
ćwiczyła tylko następna firma. Jest to największa firma deweloperska 
budująca mieszkania w Hiszpanii, no i oni dzisiaj przyszli bo kupili od pana 
Idzikowskiego grunt przy drodze Hrabskiej i do dzisiaj nie dostali żadnych 
warunków dotyczących możliwości przyłączenia do wodociągów,  kanalizacji. 
Ja im dzisiaj powiedziałem szczerze, że na dzisiaj nie wiem czy będą się mogli 
przyłączyć natomiast myślę, że w tej koncepcji rozbudowy oczyszczalni 
można by ich umieścić na zasadzie partnerskiej,  to znaczy będą korzystali z 
takiej i takiej ilości w oczyszczalni i  że dołożą się, i byli otwarci na tą 
propozycję powiedzieli tylko, że bardzo proszą o jakiś taki bardzo sensowny 
wymiar kary a nie abstrakcyjny i że to co jest logiczne to oni oczywiście 
zapłacą byle by mieć możliwość rozpoczęcia procesu zbierania już zamówień 
bo projekt mają gotowy. Wracając jeszcze do Urzędu to tutaj pani sekretarz 
podpowiedziała mi, że jednak nie jedna a 2 osoby zostały zwolnione i tu 
faktycznie przepraszam, ale jedna osoba była zwolniona na własną prośbę 
dyscyplinarnie i nie chciałbym nawet o tym wspominać bo po prostu 
naczelnik wydziału Ochrony Środowiska zrobił coś czego nawet nie chcę 
mówić,  bo po prostu to jest przykro mówić, że urzędnik, kierownik zatrudnia 
pracowników gospodarczych ze swojego wydziału,  na prywatnej budowie 
swojej. Mnie jest przykro z tego powodu, ale decyzja jest taka jaka jest. Pan 
Bieńkowski został zwolniony dyscyplinarnie bo ja chciałbym, żeby nigdy 
więcej nie zdarzyła się taka sytuacja, że ktoś wykorzystuje stanowisko i z 
tego co się zorientowałem to pan Bieńkowski zarabiał bardzo godziwe 
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pieniądze i myślę, że naprawdę nie powinien tego robi. Zresztą on ma 
świadomość tego. Tłumaczył się i przepraszał, że widocznie coś mu,  jakąś 
pomroczność miał i właśnie to zrobił. Ja myślę, że już takich przypadków nie 
będzie, chociaż mam jeszcze jedną osobę, której bardziej się przyglądam i 
zastanawiam do czego w Urzędzie potrzebne są kamery wysokiej jakości, 
aparaty fotograficzne wysokiej jakości tuby takie, że tak powiem no i wiele 
jeszcze innych interesujących rzeczy, które zostały zakupione w tym 
referacie, ale to jak będzie chwila to ja się osobiście albo zastępca, któremu 
akurat ten referat też mu będzie podlegał.   Gospodarka Komunalna,  
Planowanie Przestrzenne,  Geodezja będzie w gestii pana Chmielewskiego.  
Natomiast akurat tej osobie ja jeszcze i tak się będę bacznie przyglądał bo nie 
mogę zrozumieć dlaczego te sprzęty były kupowane na szybko i to jeszcze w 
okresie 1 tury wyborów do 2 tury i w jakim celu były wykorzystywane, ale to 
już jak by ciekawostka może przy następnej okazji państwu powiem jak już 
sam będę wiedział. Ja już z tych takich ciekawszych spraw to  kończę. Mogę 
powiedzieć tak, że dzisiejsza sesja była przeprowadzona w sposób  sprawny i 
ja się bardzo z tego powodu cieszę. Daczego? Bo proszę państwa jeżeli będzie 
można pewne rzeczy przygotować, zorganizować i szybko przeprowadzić 
proceduralnie to wszyscy tego będziemy się cieszyli. Powiem państwu na 
jednym przykładzie,  jeżeli ja będę miał pewność, że pewne logiczne rzeczy 
będą w tej Radzie przegłosowywane bez długich dyskusji , to ja będę mógł 
bardzo zdecydowanie i szybciej działać. Przypuśćmy remonty mogły by być 
robione już od paru dni natomiast może to być w takiej sytuacji, że Rada 
potem będzie akceptowała te działania, że nikt z Radnych nie będzie mówił 
tak; Panie Wójcie no pan jest za wozem i tak nie powinno być i dla samego 
tego my pana przykładnie potraktujemy i nie podejmiemy uchwały o 
zwiększeniu środków i ja już wiem iż pani skarbnik się burzy bo to co ja 
mówię to jest nie zgodne z prawem tylko proszę państwa sytuacje są czasem 
takie w życiu, że decyzje trzeba podejmować czasem może nie do końca 
zgodnie, ale trzeba podejmować szybko i przez 12 lat tak działałem i mimo to 
nie siedzę w więzieniu bo potem okazuje się, że ci co rozstrzygają tak jak w 
sprawie Ochrony Juwentus gdzie zostałem uznany jako winny przekroczenia 
dwu miesięcznego terminu związania po wyborze oferenta w ciągu dwóch 
miesięcy trzeba podpisać umowę. Ja nie podpisałem ale skład orzekł, ze ja 
robiłem to w interesie i na rzecz Gminy i jak by się tego wyroku nie wstydzę i 
uważam to za jeden z tych jaśniejszych moich punktów, że naraziłem swoje 
dobre imię i nawet możliwość poniesienia kary finansowej dla dobra Gminy 
po to tylko, żeby Juwentus nie brał pieniędzy,  dozorcy nie brali pieniędzy w 
tym samym czasie, czyli ja jestem zdecydowany i skłonny tak działać, ale 
muszę mieć wtedy poparcie Rady Gminy jak miałem wtedy poparcie tamtej 
Rady, która uznała bez dyskusji, że tak działałem w dobrej wierze i oni nie 
chcą się nawet ta sprawą zajmować. Natomiast prawda jest taka, że wpływa 
wiele pism Radnego Iwickiego domagających się informacji i  będziemy mu 
udzielali odpowiedzi  zgodnie z ustawą o dostępie do informacji publicznych,  
w terminach zgodnie z tą ustawą. Natomiast jeśli będzie to utrudniało pracę 
Rady i moją, że ja będę się musiał zajmować podawaniem szczegółowych 
zakresów pana Chmielewskiego co on robi, dlaczego, od kiedy itd. no to ja 
wolę robić inne rzeczy, ale zapewniam państwa, że znajdę również zajęcie 
Radnemu Iwickiemu bo  można się zapytać dlaczego 3 komputery w Gminie, 
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które dostaliśmy w spadku zostały oczyszczone z pamięci i są czyste dyski i 
dlaczego samochód służbowy, który stoi pod Urzędem i z którego ja nie 
korzystam i zastanawiam się czy będę korzystał, był bity jak to się mówi a 
właściciel czyli Gmina nic o tym nie wiedziała i jeżeli Radny Iwicki będzie mi 
utrudniał to zapewniam, że ktoś bo ja nie wiem, ale ktoś na pewno z 
urzędników czy radców prawnych również znajdzie zajęcie. Kończąc już 
bardzo państwu dziękuję myślę, że ta pierwsza sesja, która mogła by trwać 
jeszcze krócej ale tego się dopracujemy  zapewniam, że materiały będą 
przygotowywane w taki sposób, żeby każdy mógł ją dostać odpowiednio 
wcześnie i żeby mógł się z nimi zapoznać i żebyśmy na sesji dyskutowali 
merytorycznie nad tym czy podejmujemy taką czy inną decyzję natomiast te 
warianty będą przygotowywane. Jeżeli jakieś 3 krótkie pytania by ktoś z 
państwa miał to ja jeszcze bardzo proszę mogę odpowiedzieć na tematy i na 
pytania państwa Radnych tu obecnych. Słucham. 
 
Pan Przewodniczący Tomasz Szwed    
Dziękujemy panu Wójtowi za obszerne wystąpienie jest taka zasada, że 
Radni mają pierwszeństwo w zadawaniu pytań. Proszę pan Ostrzyżek był 
pierwszy. 
 

 Ad. 15) 
 Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Radny Sławomir Ostrzyżek           
Takie 2 krótkie pytania do pana Wójta. Jedno to mówił pan, że ruszamy z 
remontami dróg i w jaki sposób to zgłosić i do kogo? Bo nie wiem czy to 
Radni zgłaszają potrzebę załatwiania tej dziury. 

 
Wójt Janusz Rajkowski 
Proszę pana bardzo proszę złożyć na piśmie na sekretariacie, bo ja w tej 
chwili mam  wiele podań, które nie zostały uwzględnione i zastanawiam się 
dlaczego. Ja zorganizuje to w ten sposób, żebym ja nie musiał wiedzieć o 
pewnych rzeczach,  to znaczy, że pan Osiadacz i ekipa  pracowników 
gospodarczych będzie reagowała na państwa wnioski  tylko trzeba określić 
zakres co oni powinni robić  i jakie sprawy dotyczące oświetlenia remontu 
dróg i tak dalej, która osoba ma załatwić bez mojego pośrednictwa bo ja 
naprawdę nie chciałbym zajmować się każdą dziurą. Póki co ja będę 
rozdzielał i patrzył jak to jest przez kogo robione,  można powiedzieć tak,  ta 
pani która jest od remontu dróg  jest bacznie obserwowana i dzisiaj jest 
bardzo podpadnięta bo ona dzisiaj powinna być w Urzędzie a wzięła wolny 
dzień  i trochę mi to dzisiaj utrudniło bo będzie następna sprawa, że w dniu 
kiedy jest sesja to ma być i Radca Prawny i wszyscy, że tak powiem decyzyjni 
ludzie, którzy będą potrafili odpowiedzieć na każde pytanie jak na przykład 
na pytanie dlaczego na ul: Centralnej dziura nie jest zrobiona do dzisiaj bo ja 
nie muszę o tym wiedzieć, ale ktoś musi być w Urzędzie kto odpowie. Ja  w 
międzyczasie sprawdziłem czy jest odwodnienie w projekcie o to o które pan 
Ogonek pytał. Jest odwodnienie w projekcie,  są rowy odwodnieniowe do 
odtworzenia czyli ta sprawa jest już wyjaśniona to odwodnienie jest.  
Natomiast w każdej innej sprawie muszą być ludzie kompetentni,  którzy 

 19



będą w gotowości czekali na pytania na które ja nie będę mógł odpowiedzieć 
na sesji bezpośrednio bo mogę powiedzieć tak, że to musi być zrobione w 
sposób taki , że to musi być maszyna, która działa i w której każdy element 
wie co ma robić , żeby bez mojego udziału to wszystko było wprowadzone, 
żebym ja się nie musiał martwić, że 2 latarnie gdzieś tam na ulicy krzywo 
ktoś powiesił czy  można je zrobić i ja nie muszę o tym wiedzieć,  to ma być 
zrobione beze mnie i na to muszą być i środki w budżecie  i osoba,  która się 
tym zajmie i wie jak to ma zrobić. To jeszcze troszeczkę potrwa dlatego te 
wszystkie sprawy ja poprosiłem wczoraj państwa sołtysów, żeby na piśmie 
złożyli wszystkie te drobne rzeczy,  które powinny być zrobione na szybko to 
będę to rozdysponowywał wśród urzędników,  będę patrzył w jaki sposób czy 
oni będą potrafili sobie z tym radzić czy nie,  czy za miesiąc jak będzie 
następna sprawa to ja będę miał znowu pytania dlaczego to zostało nie 
zrobione i wtedy ja będę już wyciągał wnioski, czyli na razie bardzo proszę 
złożyć wnioski na sekretariat a ja będę to już dalej prowadzić. 

 
Radny Sławomir Ostrzyżek 
Ja może to 2 pytanie dokończę pan mówił o jakiś zwolnieniach w Gminie a ja 
bym zapytał o zatrudnieniach. Czy pan przewiduje a przede wszystkim 
chodzi mi o jedno stanowisko takiego człowieka, który by nam pomagał 
zdobywać te środki unijne dla Gminy. 

 
Wójt Janusz Rajkowski  
Może ja nie dokończyłem i w pewnym momencie pozostawiłem sprawę tych 
ludzi,  którzy szukali by tych środków. Otóż to była jedna z pierwszych rzeczy 
ja byłem również na takim szkoleniu z nowych środków natomiast mogę 
powiedzieć,  tak trzeba rozwiązać ten problem, który mamy, nie mamy tych 
taryf i trzeba stworzyć grupę ludzi, którzy będą to robili tylko, że muszą to 
być osoby, które wiedzą jak , bo my nie mamy czasu na przyuczanie tutaj 
kogokolwiek i na szukanie ludzi którzy może sobie z tym poradzą albo nie.  
Musimy zdobyć ludzi, którzy już wiedzą i którzy już zdobyli dla Gminy środki 
i tym ludziom musimy zapłacić dobrze, żeby oni chcieli teraz u nas pracować 
i to jest odrębny zapewniam pana, że taka grupa będzie stworzona pod 
warunkiem, że okaże się, że my możemy mieć w ogóle w tej chwili projekty do 
realizacji bo główne tematy to jest kanalizacja,  bo na wodociągi defacto w  
funduszu spójności już się skończyły fundusze. Jak ja tym osobom  z 
narodowego funduszu powiedziałem, że  szkoda bo my mamy jeszcze do 
roboty   wodociągów,  ja szacuje na około 3-5mln. w Gminie,  żeby temat 
wodociągów zakończyć  to oni powiedzieli, że da się, że jeżeli w ratach 
dotyczących kanalizacji Gminy będzie uwzględnione to, że my nie mamy 
jeszcze wodociągu to być może będzie jeszcze szansa wrócić tę dotację na 
wodociągi, ale to mówię,  wszystko może się to uda, ale najważniejszą rzeczą 
proszę państwa jest uchwalenie tych taryf bo bez tego nasze wnioski 
o dotację w sprawie kanalizacji, wodociągów posiadają wadę formalną która 
skutkuje nie rozpatrywaniem wniosków i to jest sprawa poważna , na już do 
zrobienia a mówię,  decyzje będą dosyć bolesne bo utrzymanie stawki na 
wodę 1,30zł.  czy na kanalizację 2,50zł. czy 1,80zł.  w tej chwili będzie 
bardzo ciężko bo to już się nie trzyma żadnej logiki,  to są naprawdę 
śmieszne opłaty na m3 wody i za m3 oczyszczenia ścieków  te opłaty są 
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bardzo niskie. Jest jeszcze jedna  sprawa w tej chwili. Zrównane są wszystkie 
podmioty.  4 lata temu  wiem, że było rozróżnienie natomiast w tej chwili są 
zrównane wszystkie podmioty,  to znaczy bez  względu na to kto ma jakie 
ścieki i czy jest to osoba prawna czy fizyczna stawka jest jednakowa. A to jest 
trochę nie tak bo ci co działają gospodarczo, osoba prawna to oni  opłaty 
mają wliczone w koszty w dziale funkcjonowania firmy i oni mogą zapłacić 
znacznie więcej, czyli jeżeli tak to dlaczego my z tego nie korzystamy. 
Traktujemy to jakby wszystkim naliczać opłaty od nieruchomości w budynku 
mieszkalnym i wszystkim, którzy mieszkają na terenie Gminy bez  względu 
na to czy oni działają produkcyjnie czy usługowo to stawki budynku 
mieszkalnego. Tutaj jest podobna sytuacja wszyscy mają ustalone opłaty za 
ścieki bytowe podczas gdy nie wszyscy te ścieki bytowe wrzucają bo ci co 
działają gospodarczo rzucają różne ścieki a schronisko na Paluchu 
szczególnie to nie są bytowe chyba, że się mylę i psy to to samo co ludzie, ale 
to już omawiałem. 
 
Pan Przewodniczący Tomasz Szwed  
Proszę pani Koper następna w kolejce. 
Pani Henryka Koper 
Co z budynkiem domu kultury. 
 
Pan Wójt Janusz Rajkowski 
No chciałem to pominąć tak milczeniem,  to jest też taki wstydliwy temat. 
Wpłynęło rozstrzygnięcie przetargu na modernizacje Domu Kultury bo to nie 
jest na budowę,  budynek Domu Kultury jest taki jaki państwo widzą.  Jak 
to się stało, że Gmina była współwłaścicielem całości a po wyjściu z tej 
współwłasności jedni czerpią korzyści w wysokości ponad 100tys. rocznie za 
dzierżawę. Notariusz plus Gmina,  która w tej chwili wynajmuje pod GOK i 
GOPS. Nie jestem jeszcze  w stanie państwu odpowiedzieć bo sam tego nie 
rozumiem, jak to się stało, że jedni dostają coś co funkcjonuje i przynosi 
dochody a drudzy dostają coś co jest jakie jest i żeby coś tam zrobić trzeba 
zapłacić 5,5mln.zł. Rzuciłem okiem na projekt,  tam ma być podnoszony 
dach,  ma być sala kinowa i nad tym też będziemy musieli się zastanowić czy 
12 kino w Gminie Raszyn jest potrzebne,  czy na dzień dzisiejszy w sytuacji 
kiedy nie mamy wodociągów stać nas na kredyty komercyjne, bo na to nie 
dostaniemy dotacji, nie ma żadnego projektu przygotowanego i trzeba by to 
również ze środków własnych wykonać no ja mam bardzo duże wątpliwości i 
gotów jestem na własną odpowiedzialność unieważnić ten przetarg po to 
żebyśmy nie musieli tutaj na Radzie zastanawiać czy budować Dom Kultury 
czy nie.  Dom Kultury to tak bo ja jestem za i wszyscy państwo będziecie za 
tym  natomiast czy ten obiekt w tym miejscu warty jest 5,5mln.zł. ja na dzień 
dzisiejszy mogę powiedzieć, że nie, tak jak nie warta była biblioteka tych 
3mln. Bo po pierwsze było to na terenie, który miał być przeznaczony pod 
boisko dla gimnazjum po drugie ten pierwotny budynek był lepiony z byle 
czego, było to budowane  na gruncie wydzierżawionym firmie Supertek 
Dental i umowa była taka, że po 10 latach wszystko staje się własnością 
Gminy to wiecie państwo jak się wtedy buduje, buduje się byle jak. Trzeba 
było  puścić tam buldożer i zostawić tą działkę jako rezerwat jeżeli już to pod 
budowę nowego przedszkola zamiast tego niż pod budowę biblioteki bo ja 
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jestem również za tym, żeby była biblioteka tylko jak policzymy jakie były 
koszty i ile teraz nas ta biblioteka kosztuje a zobaczymy ile osób z niej 
korzysta to można się zastanowić czy to naprawdę był w sytuacji naszej 
Gminy niezbędny wydatek bo środków można również pozyskać tyle ile 
Gmina jest w stanie zainwestować ze środków własnych przypuśćmy w 
kanalizacje, wodociągi i w oczyszczalnie ścieków czyli dopóki można 
wykorzystywać fundusze unijne na tej zasadzie to ja bym był zwolennikiem 
inwestowania w to co można odzyskać środki jako dotacja a dopiero potem 
jak już będziemy mieli uzbrojone tereny w całej gminie kanalizację i 
wodociągi i te tereny będą przynosiły bardzo duże dochody to jestem 
przekonany, że Gmina Raszyn jest  w sumie skazana na sukces, który w tej 
chwili troszeczkę ją ominął i inne Gminy się cieszą z tego sukcesu i z tych 
możliwości, ale jestem przekonany, że my wrócimy do tego ścisłego grona 
Gmin,  które potrafią wykorzystać możliwości i że w tej Gminie rozpocznie się 
proces inwestycji sensownych przynoszących Gminie korzyści i cieszących 
wszystkich mieszkańców i wtedy na pewno będą środki na Dom Kultury i 
inne tego typu sprawy także sprawa przedszkoli i  sprawa tego budynku, 
można powiedzieć dla mnie na dzień dzisiejszy to moje przemyślenia są takie, 
należy budowę przedszkoli jeszcze raz zastanowić się czy takie przedszkole 
akurat w tym miejscu i czy faktycznie w tych miejscowościach są 
najpilniejsze natomiast jeśli chodzi o Dom Kultury to po pierwsze jeżeli 
znajdę powód do unieważnienia tego przetargu to go unieważnię bo był tylko 
1 oferent i z taką kwotą jak jest,  to dla mnie trochę dziwne natomiast 
według mnie ten budynek powinien być sprzedany proszę państwa a środki 
uzyskane ze sprzedaży przeznaczone na przypuśćmy budowę Domu Kultury 
w innym miejscu spokojniejszym albo może na razie jeszcze nie natomiast to 
co jest w tej chwili sala kinowa, której utrzymanie będzie w budżecie Gminy 
kosztować,  gdzie Cinema Center ma 11 nie wykorzystanych sal to uważam, 
że nie jest to inwestycja najbardziej potrzebna na dzień dzisiejszy w Gminie 
Raszyn. Proszę następne pytanie.  
 
Pan Przewodniczący Tomasz Szwed  
Pan Gajewski się w kolejności zgłaszał. 
 
Pan Radny Waldemar Gajewski 
Za tydzień święta, miesiąc po wyborach samorządowych, kto będzie sprzątał 
plakaty, taśmy z drzew, ze słupów? Jak wygląda ta sytuacja?  
 
Wójt Janusz Rajkowski  
Ja swoje sprzątałem już dawno natomiast jeżeli chodzi o inne to poczekamy 
jeszcze trochę i na pewno właściciele tych podobizn poczują się w końcu do 
obowiązku zdjęcia ich z tych miejsc gdzie one jeszcze się znajdują, ale póki co 
ustawowo jeszcze termin chyba nie minął bo to jest 30 dni od daty 2 tury, 
czyli  zaraz po świętach ten termin mija ale tutaj proszę o trochę cierpliwości 
myślę, że one na pewno zostaną zdjęte przez tych co je wieszali. Następne 
pytanie. 
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Pan Przewodniczący Tomasz Szwed 
Proszę pani Nowak. 

 
Radna Teresa Nowak 
Moje pytanie dotyczy odnośnie cen biletów komunikacji miejskiej jeżeli 
rzeczywiście takie rozmowy były podjęte panie Wójcie czy pan ewentualnie 
będzie kontynuował te rozmowy z zakładami autobusowymi? Ja nie wiem czy 
były podjęte czy nie ale pytania zadają mieszkańcy są po prostu 
zainteresowani tą sprawą. Stąd też uważam, że to jest sprawa bardzo istotna 
dla mieszkańców. 

 
Wójt Janusz Rajkowski 
Można powiedzieć tak, że na pytania oczywiste nie trudna jest odpowiedź i 
jeżeli jest jakaś sprawa, która jest z korzyścią dla Gminy Raszyn to 
oczywiście ja wszystkie działania zmierzające do załatwienia tej sprawy 
oczywiście podejmę tak jak to, że nie będę likwidował tych punktów gdzie 
tam ludzie się rehabilitują nie będę zamykał szkół i tak samo nie będę robił 
nic co będzie na szkodę mieszkańców Gminy Raszyn. Ja jeszcze tej sprawy  
nie dotknąłem a z tego co wiem sprawa należy do decyzji Rady Warszawy. 
Mogę powiedzieć tak, że bardzo byłoby to fajne gdybyśmy mieli te bilety 
tańsze i wszyscy by się z tego cieszyli szczególnie, co właśnie wyjeżdżają 
natomiast obawiam się, że przyjęcie tej uchwały przez Radę Warszawy 
spowoduje burzę w Warszawie, bo skoro jednym się obniża zdecydowanie to 
mieszkańcy Warszawy powiedzą również, że dlaczego nam nie? Czyli 
kończąc, jeżeli jest taka szansa na pewno zrobię wszystko żeby tą szansę 
wykorzystać, ale na moją logikę to były to zarówno w Warszawie jak i u nas 
w Raszynie jakieś takie hasła wyborcze bo wiadomo, że transport miejski 
boryka się ciągle z problemami co widać po ilości autobusów, które są w 
ruchu natomiast jeżeli będzie taka obniżka i szansa na pewno zrobimy 
wszystko, żeby z tej szansy skorzystać i w najbliższych dniach dotkniemy  tej 
sprawy tak jak dotkniemy  sprawy Palucha już konkretnie w rozmowie z 
panią,  która jest szefem schroniska no i zaproponujemy jej inne rozwiązanie 
włącznie z tym, że Gmina Raszyn będzie się chciała wycofać z tego 
porozumienia bo to porozumienie nam nic nie daje a wręcz przeciwnie 
szkodzi naszym mieszkańcom. 

 
Radna Teresa Nowak 
Dziękuję bardzo. 
 
Pan Przewodniczący Tomasz Szwed 
Czy są jeszcze jakieś pytania? 
Mieszkaniec proszę. 
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Ad. 16) 
Sprawy różne. 
Mieszkaniec Gminy Raszyn 
Ja mam pytanie o poprzednią władzę wnioski sądowe kierowane przeciwko 
mieszkańcom? 
Druga sprawa czy pan Iwicki będzie miał czas, bo obawiam się, że nie będzie, 
bo jak wszyscy się zrewanżują tym samym co on zgotował  to obawiam się, że 
on nie będzie miał czasu.  

 
Wójt Janusz Rajkowski 
Jeżeli chodzi o odpowiedzialność właśnie za te sprawy to obawiam się, że 
tutaj nic nie zrobimy natomiast w jednej sprawie myślę, że ten temat i ta 
idea, która panu przyświeca w pytaniu, będzie możliwość wprowadzenia w 
życie to chodzi o przywrócenie pani Guzek. Tutaj w tych sprawach można 
powiedzcie, że zostały popełnione błędy no błądzenie jest rzeczą ludzką 
natomiast w sprawie  pani Guzek rażąco złamane prawo i Piotr Iwicki 
podejmując decyzję wiedział o tym, ze łamie prawo miał tego świadomość co 
zeznał nawet w mojej obecności bo ja jeździłem jako kibic i publiczność na 
sprawy pani Guzek i Piotr Iwicki w sądzie zeznał, że on musi to zrobić bo 
prawo go krępowało  i on musiał to zrobić i jest to w protokóle sądu. Skoro 
urzędnik samorządowy wysoki łamie prawo ze świadomością to w tej sytuacji 
trzeba będzie się zastanowić czy nie należy wyegzekwować tych środków, 
które pani Guzek wygra z Gminą bo jej trzeba zapłacić bo ona jest do dzisiaj 
dyrektorem i Gmina będzie musiała jej to zapłacić natomiast ma prawo 
egzekwowania od osoby, która popełniła taki rażący błąd bo mówię,  co 
innego jest jak ktoś mylnie interpretuje ustawę myślał, że to jest tak a 
okazało się, że sąd uznał, że to nie jest tak bo wiecie państwo sąd to jest  
niezawisłość. W tej sprawie,  to jest ciekawa sprawa i ja mogę powiedzieć tak, 
że ja mam w najbliższym tygodniu wezwania na 2 sprawy z pracownikami 
byłymi, którzy podali szefa tego Urzędu do sądu o to, że zostały zwolnione 
niesłusznie to znaczy chodziło o jakieś tam pieniądze i tak dalej,  miedzy 
innymi parę spraw jest o przywrócenie do pracy, parę spraw jest o 
odszkodowanie i ja w tej sprawie zeznawałem jako świadek na rzecz tych 
Urzędników bo ja akurat te panie ceniłem i zeznawałem w ich sprawie jako 
po ich stronie,  natomiast w tej chwili jestem w trudnej sytuacji bo jestem 
wezwany jako strona i jako Wójt, i  do dzisiaj nie wiem co ja mam w tym 
sądzie powiedzieć tak żeby nikt mi nie zarzucił, że ja jako Wójt Gminy nie 
bronięjej  interesów ale trudno mi powiedzieć, że pani Ania Zimnicka ukradła 
5zł. w tej Gminie bo jest to osoba  która na pewno nigdy w życiu nie 
przywłaszczyła sobie nic a na pewno nie Gminnych pieniędzy  jest to jedna 
osoba z niewielu osób, której bym mógł powierzyć swoje karty kredytowe 
wraz z pinami do tych kart i wyjechać sobie na parę miesięcy i jak bym 
wrócił to nie musiałbym sprawdzać czy na pewno mam tyle co trzeba czyli w 
tej sytuacji to są trudne sytuacje i bezsensowne dla mnie,  w tej chwili  
naprawdę szkoda mojego czasu bo wyjazd do sądu czy w Warszawie czy w 
Pruszkowie to jest pół dnia w plecy. To jest takie bezsensowne zajęcie, które 
między innymi muszę teraz ćwiczyć i czy muszę się zajmować i myśleć o tym,  
naprawdę bym nie chciał myśleć.   
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Pan Przewodniczący Tomasz Szwed  
Dziękuję. Już naprawdę jeszcze jedno pytanie. Proszę pan Ostrzyżek. 
 
Radny Sławomir Ostrzyżek 
Ja mam pytanie do pana Wójta bo ja zostałem zobligowany jakby przez 
mojego wyborcę, jednego z wyborców może chciałbym  zapytać nie wiem kto 
to będzie mi kompetentny odpowiedzieć może to jest właściwie do komisji 
oświaty, że swego czasu była podjęta próba przemianowania naszego 
gimnazjum i nadania imienia Kardynała Stefana Wyszyńskiego Prymasa 
1000-lecia tam były zbierane jakieś pieniądze na tablicę pamiątkową ta 
osoba wpłaciła dostała podziękowanie i chciałem się dowiedzieć jak i 
dlaczego się nie dokonuje tej nazwy. W czym jest problem może ktoś wie, bo 
ja nie wiem może to trzeba wyjaśnić. 

 
Pan Przewodniczący Tomasz Szwed 
Może ja powiem nazwa jest, Rada Gminy na wniosek gimnazjum a wniosek 
był udokumentowany szeroka konsultacja zarówno inicjatorów tej nazwy i 
rady pedagogicznej uczniów, rady szkoły i tak dalej, która postanowiła, że 
będzie gimnazjum i złożyła wniosek do Rady o podjecie uchwały o nadanie 
imienia gimnazjum i Rada przed końcem swojej kadencji w październiku 
taka uchwałę podjęła i przekazała to oczywiście do dyrektora gimnazjum i 
inicjatywy, które są podejmowane w gimnazjum są podejmowane z inicjatywy 
dyrekcji prawdopodobnie czy rady pedagogicznej i tam ta rada apelowała o 
wspomożenie jakby różnych instytucji. Widziałem to nawet w ogłoszeniu w 
Kurierze Raszyńskim to się działo jeszcze nawet przed nadaniem przez Radę 
tego imienia gimnazjum i to chodziło o jakąś tablicę pamiątkową czy 
sztandar, ale Rada Gminy jest nowa i do tej pory nie została poinformowana 
jakie są przewidywane tutaj dalsze kroki,  bo z punktu widzenia prawa imię 
gimnazjum zostało nadane przez Rade a jakie uroczystości będą temu 
towarzyszyć to już jest sprawa dyrekcji , ewentualnie zgłoszenie się dyrekcji 
do władz Gminy o pomoc w zorganizowaniu takich uroczystości. 

 
Wójt Janusz Rajkowski 
Jeszcze może ja tak szybciutko o jednej sprawie, bo zapomniałem powiedzieć 
a jest to sprawa istotna otóż pewno państwo się dziwicie, że nie wyszedł 
następny numer kuriera tym bardziej , że powodów jest co najmniej 2. Nowa 
sytuacja w Urzędzie i  zbliżające się święta i nowy rok czyli taki noworoczny 
Kurier Raszyński powinien się ukazać. Natomiast sytuacja jest taka, że 2 
osoby, które wydawały kurier nie pracują już w Urzędzie. To znaczy pan 
Turowski i pan Iwicki, którzy wydawali ten kurier i już się tym nie zajmują. 
Pan Turowski nie chciał mnie zobaczyć podziękował,  zaplombował swoja 
szafę, spakował się i za porozumieniem stron tak jak pan Ziniewicz i pani 
sekretarka również odeszli na własną prośbę i nie ja w tym uczestniczyłem 
natomiast nie boleję z tego powodu i zastanawiam się co zrobić i w jaki 
sposób  bo informacja jest obowiązkiem Urzędu i również państwo 
chcielibyście mieć również możliwość czy prezentacji czy możliwości  
upowszechnienia różnych spraw i ja uważam i będę również zwracał się do 
Rady o załatwienie tego w następujący sposób jest to dosyć kontrowersyjne, 
ale państwo jak to przemyślą, myślę, że podziela mój pogląd. Otóż w Gminie 
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Raszyn od jakiegoś czasu ukazuje się Puls Raszyna i ja uważam, że jest to 
pismo na poziomie, które jest o jedno okrążenie albo co najmniej jedno piętro 
wyższe niż to co się ukazywało w Kurierze Raszyńskim. Jest to pismo, które 
jest typowo lokalnym pismem poruszającym lokalne sprawy i ja uważa, że 
dobrą by było rzeczą  poziom i formę w jakiej ukazuje się Puls Raszyna z 
obowiązkiem wydawania pewnych rzeczy przez  Urząd i Radę Gminy na 
zasadzie takiej, że my wykupimy  4 strony różowe tak jak  w Rzeczpospolitej 
są tam 4 żółte strony na której ukazują się pewne prawne sprawy to może 
warto było by porozumieć się z Pulsem Raszyna skoro oni i tak i tak 
wychodzą , że raz na miesiąc albo raz na 2 tygodnie 4 strony w tym piśmie 
będą wykupione przez nas to znaczy treści zawarte tam są całkowicie nasze, 
czyli redakcja by tylko pomagała nam zredagować czy złamać jak to się 
nazywa i umieścić to na swoich łamach jest to taki mój śmiały pomysł, ale 
niech państwo się nad nim zastanowią bo ja nie boję się żadnego pisma, 
które będzie się ukazywało na terenie. Akurat to pismo jest dobre ja powiem 
tak, że jak przeczytałem w jednym z ostatnich numerów, że zerówki w szkole 
podstawowej w Raszynie znajdują się w takich warunkach to natychmiast 
wykonałem telefon bo ja do tych zerówek się na tyle przywiązałem, że ja już 
tego budynku nie widziałem ,  jeżeli się codziennie koło tego budynku 
przejeżdża to ja już w ogóle przestałem zauważać. Takie zwrócenie uwagi to 
jest właśnie myślę dobry sposób takiego pisma które nie tylko uchwali 
władzę, ale tej władzy patrzy na ręce i mobilizuje ją do działania i myślę, że ta 
forma jest taką współczesną formą i myślę, że państwo po przemyśleniu 
przyznają mi rację, że należy porozmawiać i korzystając z obecności panów z 
Pulsu Raszyna to ja taką ofertę publiczna składam i myślę, że warto nad nią 
porozmawiać i jeżeli będzie taka wola współpracy to myślę, że warto 
wykorzystać tą formę, bo powiem tak,  Kurier Raszyński nigdy nie był na 
wysokim poziomie, bo nie zajmowali się nim profesjonaliści, bo taka jest 
prawda, bo żeby wydawać pismo to trzeba wiedzieć jak pisać w jakiej formie i 
jakie treści żeby to było czytane, żeby to było godne uwagi i żeby to nie było 
na zasadzie takiej, że na co drugiej stronie jest zdjęcie Wójta i jego artykułu 
mówiące o osiągnięciach ostatnich dni i tygodni bo okazało się, że 
społeczeństwo zweryfikowało swoje oceny i pomimo, że Kurier ukazywał się w 
ciągu ostatnich miesięcy bardzo często,  to i tak gdyby werdykt 
społeczeństwa był zgodny z sugestiami tego pisma to mnie by tu nie było 
czyli trzeba się nad tym zastanowić i myślę, że na następnej sesji już 
merytorycznej bez  względu kiedy ona będzie, będziemy na temat wydawania 
czy współ wydawania rozmawiali. Dziękuję. 

 
Pan Przewodniczący Tomasz Szwed 
Jeszcze pytania? Proszę pan Pawlikowski. 

 
Radny Tadeusz Pawlikowski 
Panie przewodniczący ja mam takie pytanie. Jest taka możliwość, żeby 
zdyscyplinować Radnego pana Iwickiego, żeby został przynajmniej raz żeby 
można było mu pytanie zadać. 
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Pan Przewodniczący Tomasz Szwed 
Nie ma takiej możliwości po prostu Radny decyduje sam o tyle ile chce 
uczestniczyć jak długo i tak dalej. To jest tylko kwestia etyki Radnego. Nie 
popadajmy jeszcze w jakieś takie tony pesymistyczne, bo to jest pierwsza 
sesja zawsze każdemu rademu coś się może zawsze zdarzyć jakiś wyjazd, 
jakaś sprawa osobista także to jest trudne do oceny gorzej jest jeśli to się 
powtarza permanentnie przez x sesji po prostu jest to widać czy dany Radny 
szanuje innych Radnych czy nie,  ale jedno wyjście to jest pewno przypadek. 
Dziękuję. 

 
Radny Sławomir Ostrzyżek 
Panie przewodniczący ja może nawiąże jeszcze do tego, do czego jestem 
zobligowany prosili mnie sołtysi ponieważ przez rok czasu nie było takich 
rozmów z panem Iwickim i nawet tego punktu nie było w porządku obrad.  

 
 

Pan Przewodniczący Tomasz Szwed 
To tylko mogę skonsultować, że to jest historia po prostu my zmienimy 
zwyczaje.  Wójt teraz jest do dyspozycji i będzie myślę, że zawsze będzie tak 
szczegółowo odpowiadał na pytania. 

 
Wójt Janusz Rajkowski 
Ja proszę państwa też popieram pogląd pana przewodniczącego. Ja myślę, że 
więcej ja nawet specjalnie nie będę mówił. Będziemy robili te rzeczy, które 
należy robić i nad tym będziemy się głównie zastanawiać ja mam nadzieję i 
nie chciałbym prowokować tutaj kogokolwiek do dyskusji czy do awantur bo 
to będzie za szkodą dla wszystkich i ja obiecuję z tym, że ja państwa będę 
informował o prawnych decyzjach i odpowiadał na wszystkie pytania i 
gwarantuję, że jeżeli zdarzy się sesja w ciągu roku na której ja nie będę to 
będzie to spowodowane naprawdę czymś nadzwyczajnym jeszcze nawet nie 
wiem. Przez 12 lat jak byłem Wójtem nie było takiej sesji na której by mnie 
nie było do końca i myślę, że to zostawimy, że nie zastanawiajmy się nad tym 
co było  tylko utrwalmy nowy obyczaj bo myślę, że to jest dużo bardziej 
sensowne niż zastanawianie się co było. Róbmy swoje nie wracajmy do 
historii nie grzebmy się bo te Gminy, które pracują spokojnie i spokojnie 
rozmawiają na tematy problemy Gminy są daleko z przodu przed nami 
starajmy się zrobić coś żeby próbować ich dogonić i nie powielajmy błędów z 
poprzedniej kadencji. To, że w poprzedniej kadencji trudno było  przewidzieć 
wyniki głosowań to było z jednym z elementów, że staliśmy w miejscu bo 
zajmowano się możliwością uzyskania większości przy glosowaniu nad 
konkretną sprawą a nie nad tym co już trzeba robić, żeby gonić uciekające 
Gminy i ja bardzo proszę i apeluję ja jestem przekonany, że jeżeli uda nam 
się razem decydować nad sprawami, że wszyscy będziemy głosowali tak jak 
dzisiaj było przy głosowaniu, że właściwie nie było problemów i zostało to 
zrobione sprawnie i można to zrobić i nie prowokujmy sytuacji takich, że 
wrócimy do trybu obradowania z poprzedniej kadencji. Ja nie przez 
przypadek proszę państwa, nie byłem na żadnej sesji przez 4 lata bo ja tylko 
jak słyszałem jak to się odbywa to przestałem mieć ochotę przychodzenia to 
nie może być tak, że ktoś kto nie mówi na tej zasadzie, tak nie może być bo 
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można się zgadzać z każdym  albo nie natomiast  po to tutaj jesteśmy, żeby 
wysłuchać bo to że ktoś ma racje czy mówi sensownie to państwo sami 
oceniają ja nie musze czasem nawet odpowiadać bo to wystarczy jak się 
wysłucha pytania i ja się nie boję tych pytań będziemy tutaj dyskutowali  jak 
trzeba będzie to nawet do 22, ale mówię nie nad boksowaniem się w 
procedurze czy w jakiś sprawach, które nie wnoszą nic dla rozwoju Gminy. 

 
Pan Przewodniczący Tomasz Szwed  
Dziękuję za konkretną wypowiedź chciałem tez podkreślić, żeby nie było 
takiej sytuacji bo to naprawdę będzie burzyło porządek obrad, że akurat się 
tak stało, że były Wójt jest Radnym to nie znaczy, że mają być pytania do 
byłego Wójta. Z Radnym zawsze można się spotkać indywidualnie bo on jest 
do dyspozycji mieszkańców i każdy mieszkaniec indywidualnie na telefon 
może się w biurze rady spotkać z Radnym. W tej chwili  żeby nie dochodziło 
do takiej sytuacji, że my tutaj przesłuchujemy Radnego Iwickiego jako byłego 
Wójta bo to naprawdę nie jest miejsce na radzie. Dziękuję. 
 
Proszę pani Elżbieta Schabowicz. 

 
Prezes stowarzyszenia prosi o poparcie projektu obrony życia w sejmie jest 
złożony aktualny projekt nowelizacji art.21 konstytucji, Polskiej 
Rzeczpospolitej Ludowej i chodzi o wpis tego projektu do art.38. My zbieramy 
podpisy do tego projektu ten projekt jest w sejmie. 

 
 

Pan Przewodniczący Tomasz Szwed 
Dobrze,  dziękujemy Rada przyjęła do wiadomości,  a każdy z Radnych ma 
indywidualne poglądy na daną sprawę na ustawę kto będzie chciał poprzeć 
to poprze. Jeszcze pani Nowak proszę. 

 
Radna Teresa Nowak 
Panie przewodniczący czy pan przewiduje plan dyżurów Radnych? 
 

 Ad. 17) 
Komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Raszyn. 
Pan Przewodniczący Tomasz Szwed 
Raczej bym się skłaniał, że nie, ale to nie znaczy, że to jest anty jakieś 
demokratyczne prawda tylko wiem z doświadczenia, że jeżeli w biurze rady 
były dyżury do tej pory w poniedziałki od 16 do 18 i były to dyżury jednego 
Radnego to taki Radny raz na 14 czy 15 tygodni był na dyżurze to jest bardzo 
dziwne, bo akurat przychodzili ludzie do innego Radnego albo w ogóle nie 
przychodzili. Moim zdaniem powinno być tak, że ustalimy jakieś godziny w 
biurze rady gdzie Radny jeżeli będzie miał ochotę spotkać się z mieszkańcami 
zawsze jest do dyspozycji biuro rady proszę się umawiać i z tymi ludźmi 
rozmawiać w biurze rady bez względu na godzinę. Naprawdę to jest otwarta 
sprawa i tutaj były zgłoszone przez Radnych ja to miałem mówić w 
komunikatach, ale już zaczniemy takie sprawy, że niektórzy Radni chcą jak 
by na swoim terenie się spotykać bo ludzie przychodzą do domu i końcu 
odbywają się spotkania w domu, weźmy taki przykład jak w Falentach jest 
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tam nie we wszystkich miejscowościach oczywiście, jest świetlica 
jakakolwiek, ale są pewne obiekty Gminne,  w których można by tam w jakiś 
godzinach spotykać się z mieszkańcami i jeżeli jest nie wygodnie w biurze 
rady bo mieszkaniec powiedzmy z Falent w korku będzie stał, żeby 
przyjechać się spotkać tutaj w biurze rady to jest dla niego nie wygodne, ale 
myślę, że Radni z Rybia, Raszyna tutaj bliższych miejsc zawsze mogą się 
spotkać w biurze rady z mieszkańcami w danych godzinach na jakie się 
umówią. Ale jeszcze jest to kwestia do przegłosowania to znaczy do 
przedyskutowania. Teraz bym prosił też przewodniczących komisji żeby już w 
swoich komisjach ustalili jakieś terminy spotkań organizacyjnych czy jakiś 
plan pracy przygotowali bo trzeba by to radzie przedstawić, ale to do końca 
stycznia to w uchwale jakiejś sporządzimy taki plan pracy, Komisja 
Rewizyjna to też oddzielnie swój plan pracy ustali i przedstawi Radzie. Rada 
Gminy jako jeden z organizatorów spotkania opłatkowego na Jaworowej to 
jest 19 grudnia o godz.14 wszyscy państwo Radni oczywiście myślę, że jako 
organizatorzy tego zjawią się na tym spotkaniu to spotkanie opłatkowe 
rolników gdzie i duże zaangażowanie sołtysów jest w przygotowaniu oraz 
mieszkańców okolicznych i  wojewódzkiego doradztwa rolniczego to jest takie 
tradycyjne największe w Gminie spotkanie opłatkowe i będą Urzędnicy też 
zaproszeni także proszę o przybycie, księża oczywiście ze wszystkich parafii 
Raszyńskich także,  państwo Radni. Jako wszyscy indywidualnie dostaliście 
zaproszenia na spotkanie opłatkowe do szkoły podstawowej w Raszynie na 
12.45 22 grudnia to jest piątek tuż przed świętami. Otrzymaliście państwo 
oświadczenia majątkowe w 2 egzemplarzach trzeba złożyć do 27 grudnia w 
biurze rady wszelkie wątpliwości proszę zgłaszać też do biura rady,  pani 
Irena doskonale zna zasady wypełniania tych oświadczeń. Dostali państwo 
też takie czasopismo Grobla,  chyba państwo znają je to jest wydawane przez 
klub literacki, który działa w ramach Gminnego Ośrodka Kultury w Raszynie 
gdzie piszą młodzi i starsi nasi zdolni pisarze i poeci i w imieniu ich chciałem 
państwu i swoim złożyć najserdeczniejsze życzenia wesołych Świąt Bożego 
Narodzenia, spokoju rodzinnego i wszystkiego najlepszego. Dziękuje za 
uwagę. Jeszcze chwileczkę zastępca Wójta chciałby jeszcze cos powiedzieć. 

 
 
Zastępca Wójta Mirosław Chmielewski 
Ja dziękuje bardzo za zaufanie Wójtowi Gminy Raszyn panu Januszowi 
Rajkowskiemu okazane w tym akcie mianowania mojej osoby na funkcję 
zastępcy. Jest to dla mnie bardzo ważne wyzwanie, postaram się nie zawieść 
zaufania danego mi. To było tydzień temu więc dopiero od tygodnia jestem 
Urzędnikiem samorządowym wcześniej 4 lata pełniłem funkcje 
samorządowca z pozycji Radnego jak państwo wiecie. To jest trochę inna 
funkcja znacznie inna, ale postaram się nie zawieść i sprostać tym zadaniom, 
natomiast nie da się ukryć, że nie mam takiego doświadczenia jak mój szef i 
tutaj proszę o wyrozumiałość zarówno szefa, pracowników jak i państwa 
Radnych jak i mieszkańców,  gdybym czegoś do końca nie potrafił w 
najlepszej formie rozwiązać. Jeszcze raz dziękuje. 
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Ad. 18) Zamknięcie obrad.  
Pan Przewodniczący Tomasz Szwed  
Dziękujemy. Jeśli znam pana Mirosława Chmielewskiego to poradzi sobie na 
pewno na tym stanowisku a znając jego chęci i wolę uczenia się 
doskonalenia swoich umiejętności na pewno będzie to czynił. Dziękuję 
państwu bardzo i zamykam obrady III sesji Gminy Raszyn.                 

 
     
     Protokołowała: 

Irena Srebrzyńska             
                      
 
    
 
                     
                                       

                
                     

 
 
 
 
 
 


